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„Nech pocit šťastia, radosti sa v dušiach 
vašich rozhostí, keď Štedrý deň k vám 
zavíta. Nech láska v srdciach ukrytá sa 
mocným prúdom vyroní, keď zvonček sladko 
zazvoní. Krásne Vianoce vám chceme priať, 
aby človek človeka vždy mal rád, aby jeden 
druhému viac šťastia prial, aby rok 2011 za 
to stál.“
Radostné a pokojné prežitie sviatkov vám 
želá redakcia Novobanských novín.

Z Á P I S 
b u d ú c i c h 
prvákov ZŠ J. 
Zemana sa 

uskutoční: 

18. 1. 2011 o 8.30 
hod. MŠ VSTUP 
a MŠ KALVÁR-
SKA
19. 1. 2011 o 
8.30 hod. MŠ 
KOLIBSKÁ a MŠ 
ŠTÚROVA

Minister hospodárstva navštívil 
Novú Baňu

Minister hospodárstva Juraj Miškov navštívil 12. novembra Novú 
Baňu. Najprv zavítal do spoločnosti Knauf Insulation, potom sa stre-
tol s miestnymi podnikateľmi na pôde MsÚ, kde ho privítala primá-
torka Anna Miháliková.

Minister J. Miškov na úvod stretnutia predstavil priority rezortu hospo-
dárstva. Za hlavné tri priority považuje zlepšenie podnikateľského prostre-
dia, tvorbu nových pracovných miest a energetiku. V tejto súvislosti je podľa 
J. Miškova veľmi dôležité zníženie administratívy pre podnikateľov, podpora 
malých a stredných podnikateľov, tvorba pracovných príležitostí, jednotná 
prezentácia Slovenska v zahraničí. V oblasti energetiky považuje minister za 
prioritu liberalizáciu energetiky a transparentnosť vzťahov. „Ako prvé minis-
terstvo vôbec sme spustili verejnú diskusiu na tému energetika. Na stránke 
www.dialogoenergetike.sk je 50 otázok zoradených do 4 rôznych okruhov  a 
vyzývame odbornú verejnosť diskutovať o otázkach budúcnosti energetiky. 
Sme presvedčení, že do budúcnosti energetiky majú čo hovoriť všetci, kto-
rých sa energetika týka, a preto sme túto verejnú diskusiu otvorili. Takto chce-
me pokračovať vo verejných diskusiách aj v iných oblastiach a chceme byť 
ministerstvom, ktoré bude viesť otvorený a vecný dialóg,“ - uviedol minister 
J. Miškov.  

Na otázky podnikateľov v diskusii odpovedal spolu s Petrom Ondrejkom, 
poradcom štátneho tajomníka, a Andreou Gulovou z agentúry SARIO. Primá-
torka a mestskí poslanci oboznámili ministra s aktuálnou situáciou v priemy-
selnom parku, možnostiach umiestnenia investorov a podpore zamestnanosti 
v regióne.

POZOR!
Kalendár na 
rok 2011 vo 

vnútri.
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na svojom riadnom zasadnutí dňa 25. 11. 2010
Mestské  zastupiteľstvo 

(pokračovanie na str. 3)

INZERCIA

vzalo na vedomie:
- kontrolu plnenia uznesení prijatých na MsZ 
konanom dňa 26. 8. 2010,
- stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu 
rozpočtu Mesta Nová Baňa na roky 2011, 2012 
a 2013,
- správu o spracovaní Zadania územného plánu 
Mesta Nová Baňa,
- Stanovisko Krajského stavebného úradu 
v Banskej Bystrici zo dňa 23. 11. 2010, o 
preskúmaní súladu   zadania územného plánu 
mesta Nová Baňa so zákonnými postupmi, v 
zmysle § 20 ods. 5 zákona č. 50/1976 Zb. v 
platnom znení (stavebný zákon),
- Správu z vykonanej kontroly dodržiavania 
VZN o miestnom poplatku za komunálny odpad 
a drobný stavebný odpad s vypustením prvého 
opatrenia prijatého na nápravu zistených 
nedostatkov,
schválilo:
- zápis do kroniky mesta za rok 2009,
- 8. rozpočtové opatrenie, zakúpenie umývačky 
riadu so sušičkou a s príslušenstvom pre školskú 
jedáleň pri Základnej škole Jána Zemana v cene 
18 500 eur,
- Programový rozpočet Mesta Nová Baňa na 
roky 2011, 2012 a 2013,
- rozpočet nákladov, výnosov a výsledku 
hospodárenia TS mesta Nová Baňa na roky 
2011, 2012 a 2013
- Všeobecne záväzné nariadenie mesta Nová 
Baňa č. 5/2010 o určení výšky dotácie na rok 
2011 na žiaka základnej umeleckej školy, dieťa 
materskej školy a školských zariadení so sídlom 
na území mesta Nová Baňa,
- zadanie územného plánu mesta Nová Baňa 
ako základného zadávacieho dokumentu, 
ktorý obsahuje hlavné ciele a požiadavky, ktoré 
treba riešiť v obstarávanej územnoplánovacej 
dokumentácii a požiadavky na formu, rozsah 
a obsah spracovania územnoplánovacej 
dokumentácie,
- spôsob vybavenia pripomienok v procese 
Zadania podľa tabuľkového prehľadu, 
- Smernicu o podávaní, prijímaní, evidovaní, 
vybavovaní a kontrole vybavovania sťažností v 
podmienkach mesta Nová Baňa s doplnením v 
článku 11 v bode 2,
- Knižničný a výpožičný poriadok Mestskej 
knižnice v Novej Bani,
- poskytnutie dotácie pre Mestský futbalový klub 
Nová Baňa vo výške 4 450 eur na financovanie 
výdavkov na zabezpečenie súťažných zápasov 
žiackych a dorasteneckých futbalových 
družstiev ako sú preprava športovcov na 
športovú činnosť, prenájmy športovísk, 
doplnenie športovej výstroje a materiálu a na 
poplatky za lekárske vyšetrenia u športového 
lekára, 
- poskytnutie dotácie pre Športový klub karate 
Nová Baňa vo výške 1900 eur na financovanie 
výdavkov a zabezpečenie súťaží Majstrovstiev 
sveta a Slovenska, úhradu energií a prenájmu 
telocvične,
- poskytnutie dotácie pre Hokejový klub Nová 
Baňa vo výške 1000 eur na financovanie 
prenájmu ľadovej plochy a dopravu na tréningy 
a súťažné zápasy,
- poskytnutie dotácie pre Stolnotenisový klub 
Nová Baňa vo výške 700 eur na financovanie 
výdavkov na súťaže a materiálové zabezpečenie 

mládežníckych súťaží,
- odpredaj časti pozemku parc. č. 5348 o výmere 
89 m² pre Svätoslava Budinského, bytom Nová 
Baňa, Hviezdoslavova č. 6 v podiele ½ a Pavla 
Budinského, bytom Nová Baňa, Hviezdoslavova 
č. 6 v podiele ½ za účelom majetkovoprávneho 
usporiadania pozemku bez prístupu z 
mestského pozemku priľahlého k nehnuteľnosti 
v podielovom spoluvlastníctve žiadateľov,
- odpredaj časti pozemku parc. č. 3941/5 
o výmere 576 m² pre Ing. Jána Stančíka, 
bytom Nová Baňa, Štúrova č. 19 za účelom 
majetkovoprávneho usporiadania pozemku, cez 
ktorý je riešený vstup k pozemkom C KN parc. 
č. 6349/3 a 6349/4,
- odpredaj časti pozemku parc. č. 3973 o 
výmere 146 m² a pozemok C KN parc. č. 3330/7 
– zast. pl. o výmere 30 m² pre Ladislava Judina 
a manželku Miroslavu, rod. Šutkovú, trvale 
bytom Nová Baňa, ul. Viničná č. 726 za účelom 
majetkovoprávneho usporiadania pozemkov 
nachádzajúcich sa medzi rigolom pri miestnej 
komunikácii Viničná a pozemkami vo vlastníctve 
žiadateľov,
- odpredaj časti pozemku parc. č. 3973 – tr. tráv. 
porast o výmere 219 m² pre Miroslava Šipikala 
a manželku Darinu rod. Kočnerovú, trvale 
bytom Nová Baňa, Viničná č. 445 za účelom 
majetkovopráneho usporiadania pozemku 
nachádzajúceho sa medzi rigolom miestnej 
komunikácie Viničná cesta a pozemkom vo 
vlastníctve žiadateľov,
- zámer Mesta Nová Baňa č. 3/2010 odpredať 
priamym predajom pozemok parc. č. 6543/12 tr. 
tráv. porast o výmere 605 m²za účelom využitia 
na poľnohospodárske účely a agroturistiku,
- zámer Mesta Nová Baňa č. 4/2010 odpredať 
priamym predajom pozemok parc. č. 6537/6 
– tr. tráv. porast o výmere 6501 m² za účelom 
využitia pozemku na poľnohospodárske účely a 
agroturistiku,
- uzatvorenie zmluvy o zverení správy 
majetku Mesta Nová Baňa zo správy Mesta 
Nová Baňa do správy Technických služieb 
mesta Nová Baňa – Varovný a informačný 
systém obyvateľstva VISO 2002 Nová Baňa – 
modernizácia mestského rozhlasu,
- uzatvorenú kúpnu zmluvu medzi zmluvnými 
stranami Mestom Nová Baňa ako predávajúcim 
a Slovenskou energetikou – Distribúcia a.s. 
so sídlom Ulica republiky 5, 010 47 Žilina ako 
kupujúcim na odpredaj  energetických zariadení 
Nová Baňa – Hájles z dôvodu, že Mesto 
Nová Baňa nemá oprávnenie a licenciu na 
prevádzkovanie energetických zariadení,
- uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného 
bremena spočívajúceho v tom, že Mesto Nová 
Baňa bude trpieť umiestnené dva podperné 
body NN vedenia realizovaného v rámci stavby: 
„Nová Baňa – predĺženie NN siete“ na pozemku 
parc. č. 226 a v práve vstupu, prechodu a 
prístupu na citovaný pozemok pracovníkmi 
oprávneného; vecné bremeno sa zriaďuje 
v prospech oprávneného na dobu 30 rokov 
bezodplatne,
- uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného 
bremena spočívajúceho v tom, že Mesto Nová 
Baňa bude trpieť na časti pozemkov parc. č. 
1151/1, 1151/3 a 1152 v rozsahu identifikovanom 
geometrickým plánom v rámci stavby „APKO 
miestnych plynovodov v meste Nová Baňa“ 

zabudované technologické zariadenia, prechod 
a prejazd zamestnancov a vozidiel z dôvodu 
údržby; vecné bremeno bude zriadené ako 
vecné právo bezodplatne na dobu neurčitú,
- dlhodobý prenájom nehnuteľností – časti 
pozemkov nachádzajúcich sa v k. ú. Brehy 
zapísaných Správou katastra Žarnovica na LV č. 
3977 parc. č. 422/2 – tr. tráv. porast, parc. č. 422/3 
– tr. tráv. porast a na LV č. 4342 parc. č. 4912/4 
– tr. trávny porast a parc. č. 4922/2 – tr. trávny 
porast pre obec Brehy so sídlom Brehy č. 117 
za účelom získania nenávratného finančného 
príspevku z Operačného programu Životné 
prostredie – Operačný cieľ 2.1 Preventívne 
opatrenia na ochranu pred povodňami, v 
rozsahu nevyhnutne potrebnom pre realizáciu 
projektu „Protipovodňové opatrenia obce Brehy“ 
na dobu určitú od 1. 12. 2010 do 30. 11. 2018 vo 
výške ročného nájomného za 1 euro,
predbežne schválilo:
- zámer Mesta Nová Baňa odpredať priamym 
predajom  pozemok  nachádzajúci sa v lokalite 
Ležisko o výmere cca 5 000 m² za účelom 
rekultivácie pozemku po jeho predchádzajúcom 
odvodnení,
- zámer Mesta Nová Baňa odpredať priamym 
predajom pozemok nachádzajúci sa v časti 
Laznícka cesta o výmere cca 2500 m² za 
účelom využitia na poľnohospodárske účely,
- zámer Mesta Nová Baňa odpredať priamym 
predajom pozemok nachádzajúci sa na ul. 
Záhradná o výmere cca 500 m² za účelom 
využitia na záhradkárske účely, 
- zámer Mesta Nová Baňa na uzatvorenie 
zmluvy o budúcej kúpnej zmluve na priamy 
odpredaj pozemku nachádzajúceho sa v lokalite 
Bôrina o výmere cca 3500 m² za účelom využitia 
na výstavbu rodinného domu,
- v zmysle ustanov. § 9a, odst. 8/ods.b/ 
zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí – 
odpredaj časti pozemku parc. č. 5240/15 – 
ostatná plocha o celkovej výmere cca 218 
m² v prospech Márii Zigovej, rod. Polcovej 
bytom Nová Baňa, Kútovská cesta č. 107 za 
účelom majetkovoprávneho usporiadania časti 
mestského pozemku zastavaného stavbou 
rodinného domu č. 107,
- zriadenie vecného bremena v prospech Jána 
Bagalu a manž., bytom Cintorínska č. 29, Nová 
Baňa, ktoré bude spočívať v tom, že Mesto Nová 
Baňa bude trpieť na pozemku parc. č. 2235 – tr. 
tráv. porast zemné vedenie elektrickej prípojky,
neschválilo:
- odpredaj časti pozemku parc. č. 1413 
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Primátorka 
informuje

3. 11. 2010 – stretnutie s komunitnou konzultantkou a mentorom projektu 
OZ – Partnerstvo ZH vo veci ponúkanej spolupráce a pomoci pri tvorbe 
komunitných plánov
4 - 5. 11. 2010 – účasť na konferencii Budúcnosť miest a obcí s VÚB, 
na ktorej zástupcovia samospráv boli informovaní o možnostiach 
financovania miest a obcí odkúpením pohľadávok, preklenovacích 
úveroch, o aktuálnych otázkach financovania samospráv, ako aj o 
vývoji a výške prímov a výdavkov obcí a nimi zriadených rozpočtových 
organizácií.
5. 11. 2010 – účasť na zasadnutí Komisie dopravy pri BBSK, na ktorej 
bola jedným z bodov rokovania problematika financovania mestskej 
a prímestskej hromadnej dopravy, dotknutými samosprávami. Jej 
konečnému riešeniu bude predchádzať podrobná analýza a následné 
rokovanie so zástupcami miest.
9. 11. 2010 – zasadnutie rady OZ Partnerstvo – Žiarsky región, na 
ktorom bol odprezentovaný a schválený metodický postup pre komunitné 
plánovanie.
- sľub členov mestských okrskových komisií pre  komunálne voľby
10. 11. 2010 – prezentácia projektu Živo v Novej Bani v kine Vatra
12. 11. 2010 – neformálne stretnutie s ministrom Hospodárstva SR 
Jurajom Miškovom na MsÚ, na ktorom bol informovaný o možnosti využitia 
priemyselného parku a problémoch s ním, podpore zamestnanosti mesta 
a regiónu, ako aj o súčasnej miere zamestnanosti v meste
18. 11. 2010 - Slávnostné pracovné stretnutie členov ZMO – ZH, na 
ktorom sme získali aktuálne informácie o vývoji finančnej situácie na rok 
2011, o príprave a aplikácií systému integrovaného manažmentu vodných 
zdrojov v súvislosti s povodňami - projekte ZMOSu
25. 11. 2010 - zasadnutie mestského zastupiteľstva
29. 11. 2010 – zasadnutie mestskej školskej rady

pre Jozefa Volfa, Cintorínska 
č. 49, Nová Baňa za účelom 
majetkovoprávneho usporiadania 
pozemku pre prístup k pozemku vo 
vlastníctve žiadateľa,
- odpredaj časti pozemku parc. 
č. 1413 pre Filipa Červenáka a 
manž., Čierny lúh č. 24, Nová Baňa 
za účelom majetkovoprávneho 
usporiadania pozemku zabratého 
časťou garáže pri rod. dome v 
časti Čierny lúh a časti pozemku 
pre rozšírenie vstupu k rodinnému 
domu a priľahlej garáže,
- odpredaj časti pozemku parc. č. 
5263 pre KNK výrobné družstvo, 
závod KOVO, Huta 100, Ľubietová 
a pre vlastníkov bytového domu na 
ul. Školskej č. 52/34, Nová Baňa 
až do doby doriešenia vzájomných 
majetkovoprávnych vzťahov k 
pozemkom parc. č. 15/31 a parc. 
č. 4793/2,
- odpredaj časti pozemku parc. č. 
3410/12 pre Jána Garaja, Brehy č. 
93 za účelom rozšírenia dvorovej 
plochy pri rodinnom dome v časti 
Drozdovo,
súhlasilo:
- so začatím druhej etapy – 
spracovaním konceptu územného 
plánu a jeho prerokovaním,
zrušilo:
- uznesenie mestského 
zastupiteľstva mesta Nová Baňa 
č. 58/2010/C2/ zo dňa 24. 6. 2010 
z dôvodu predloženého nového 
návrhu na uznesenie pod bodom 
C/3/b.
Mestské zastupiteľstvo 
hlasovalo o návrhu na 
uznesenie, ktoré nebolo prijaté:
- v majetkových veciach bod 
B/5/ schvaľuje zámer Mesta 
Nová Baňa č. 2/2010 odpredať 
priamym predajom pozemky 
parc. č. 6543/10 – tr. tráv. porast 
o výmere 3785 m² vytvorenej 
dielom „1“ o výmere 3785 m² a 
parc. č. 6543/11 – tr. tráv. porast o 
výmere 3236 m²vytvorenej dielom 
„2“ o výmere 3236 m² za účelom 
využitia na poľnohospodárske 
účely a agroturistiku. Pozemky 
budú vybranému záujemcovi 
odpredané s ťarchami vecných 
bremien v prospech nehnuteľností 
zapísaných na LV č. 3345.
Úplné znenie uznesení je 
zverejnené na úradnej tabuli mesta 
Nová Baňa a tiež na internetovej 
stránke mesta Nová Baňa www.
novabana.sk.

Müllerová

Mestské 
zastupiteľstvo 

na svojom 
riadnom zasadnutí 

dňa 25. 11. 2010
(dokončenie zo str. 2)
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§ POLICAJNÝ ZÁPISNÍK §

V prípade potreby volajte MsP na
tel.: 045/685 63 69, mobil: 0910 110 120.

V súčasných podmienkach je učiteľské povolanie mimoriadne náročné 
a občas majú možnosť presvedčiť sa o tom aj príslušníci mestskej polície. 
Ešte v októbri začali konanie voči maloletému, ktorý bez akýchkoľvek zábran a 
strachu na frekventovanom verejnom priestranstve pred dospelými svedkami 
napadol a opakovane udrel palicou svojho bývalého spolužiaka. Nerátal s tým, 
že tentokrát sa dospeláci nebudú tváriť, že nič nevidia a okamžite to nahlásili. 
Keď detský agresor zbadal, že mu to neprejde len tak, volil osvedčenú stratégiu. 
Najprv vec sebavedome zľahčoval a zavádzal. Keď to nezabralo, volil taktiku 
nešťastného a na duši raneného chlapčeka. Vnucoval a zaliečal sa policajtom, 
len aby sa to nejako zahladilo. Bol to skutočne skúsený herec. Tento výstup ale 
nebol jeho prvý, a preto bolo nutné oboznámiť s ním aj UPSVaR.

11. 11. mestským policajtom skrížili cestu na Ul. M. R. Štefánika psy, ktoré 
pochádzali z Partizánskej ul. a len včasná reakcia vodiča zabránila zrážke. 
Hliadke už boli známe ponosy na ne, a preto sa rozhodla konať. Majiteľka 
si to nakoniec uznala, a rešpektovala uloženú sankciu, ale už 18. 11. bola 
situácia ešte horšia. Psy zaútočili na okolo prechádzajúceho občana, pričom 
takmer došlo aj k pohryzeniu. Výhovorky ako, veď oni nehryzú, neutekajte pred 
ním, on len vtedy hryzie a pod., nie sú uznania hodné. Vlastnenie psa je v 
prvom rade zodpovednosť a až potom zábava, čo jednoznačne vyplýva aj zo 
zákonných úprav. Preto aj uložené sankcie boli prísnejšie ako tie predošlé. V 
tejto súvislosti si dovoľujeme tiež upozorniť chovateľov psov na prichádzajúce 
oslavy Silvestra, ktoré zvieratá znášajú veľmi ťažko. Svojich psíkov by si mali 
opatriť tak, aby pod vplyvom toľkého hluku neutiekli a keď už sa tak stane, 
nech majú aspoň evidenčnú známku. Podľa nej ich potom poľahky po odchyte 
policajti vrátia. Ak má pes evidenčnú známku, aj mestskí policajti nie sú tak 
prísni, lebo im to značne uľahčuje prácu.

Zimné obdobie je už v plnom prúde a mnohí občania už zazimovali svoje 
letné sídla. Chaty, chalupy, letné domy a prístrešky často zostávajú bez dozoru 
celé mesiace. To využívajú páchatelia krádeží a nezriedka sa v takomto 
prostredí zabývajú aj na dlhšiu dobu. Jeden takýto občan pochádzajúci zo 
Žiaru nad Hronom sa usalašil na chate na Tajchu aj so svojou priateľkou 
pochádzajúcou z Rimavskej Soboty. Svojské hosťovanie si ešte vylepšil 
vecami z niektorých okolitých chát, ktoré za tým účelom navštívil bez vedomia 
ich majiteľov. Na prvý pohľad vyzerali chaty ako nedotknuté. 26. 11. si ale 
jeden miestny chatár všimol, že čosi nie je v poriadku na susedovej chate 
a obaja votrelci boli na mieste zadržaní. Aj v tomto prípade sa potvrdilo, že 
najúčinnejšou ochranou majetku je spolupráca s políciou a najmä všímavosť 
a susedský záujem. Mestská polícia je v takýchto situáciách tiež ochotná 
pomáhať a na základe prijatého podnetu preveriť konkrétnu situáciu, alebo 
skontrolovať podozrivé osoby.

Mestská polícia v záujme bezpečnosti a verejného poriadku upozorňuje 
obchodné prevádzky na povinnosť dodržiavať zákonné podmienky pri predaji 
zábavnej pyrotechniky predovšetkým vo vzťahu k deťom. Všetkým občanom 
pripomína VZN o verejnom poriadku, kde sa v článku II. uvádza: „Na území mesta 
je na verejných priestranstvách v blízkosti obytných zón, domov, bytov, 
chát a chalúp zakázané používať zábavnú pyrotechniku okrem času od 
12,00 hod. 31. decembra do 04,00 hod. 1. januára. Výnimku z platnosti 
tohoto ustanovenia môže udeliť primátor mesta.“

Mestská polícia chce touto cestou poďakovať za spoluprácu všetkým 
občanom, ktorí v roku 2010 svojimi vedomosťami pomohli ochrániť majetok, opäť 
nastoliť verejný poriadok, alebo odstrániť iný protiprávny jav. Všetkým občanom 
praje príjemné prežitie sviatkov v teple domova a s pocitom bezpečia.

Zverejnenie zámeru priameho nájmu nehnuteľného 
majetku Mesta Nová Baňa – nebytový priestor, 

Bernolákova 13, Nová Baňa

Mesto Nová Baňa v zmysle ustanovenia § 9a/, ods. 9 zákona o 
majetku obcí č. 138/1991 Zb. zverejňuje svoj zámer prenajať nehnuteľný 
majetok mesta Nová Baňa priamym  nájmom.

• Predmetom nájmu je nebytový priestor o výmere 26m², nachádzajúci 
sa v budove na ul. Bernolákovej č. 13 /terajšia predajňa Chovtyp/ v 
Novej Bani.
• Účel nájmu – priestory sú určené na poskytovanie služieb alebo 
obchodné a kancelárske účely.
• Minimálna výška nájomného je stanovená na 26,56 €//m²/rok bez energií 
spojených s nájmom.
• Doba nájmu na dobu neurčitú s trojmesačnou výpovednou lehotou.
• Povinné náležitosti cenovej ponuky:
a) Presné označenie účastníka:
- Fyzická osoba – podnikateľ: meno, priezvisko, bydlisko, obchodné 
meno, miesto podnikania, IČO, telefonický kontakt
- Právnická osoba: obchodné meno, sídlo, IČO, telefonický kontakt
b) Výška nájomného za 1 m²/rok
c) Dátum a podpis oprávnenej osoby
• Lehota na doručovanie cenových  ponúk záujemcov je stanovená   do 
18. 12. 2010 do 15.30 hod.  
• Záujemca o prenájom nebytového priestoru na ul. Bernolákovej č. 13 
v Novej Bani doručí písomnú žiadosť s cenovou ponukou v zalepenej 
obálke s označením

„Priamy nájom - Bernolákova 13 - n e o t v á r a ť „
na adresu Mestský úrad, Námestie  slobody č. 1, 968 26 Nová Baňa.
Na obálke musí byť uvedená adresa záujemcu.
• Vyhodnotenie cenových ponúk  sa uskutoční v termíne do 22. 12. 2010. 
Nájomná zmluva bude uzatvorená s tým záujemcom, ktorý ponúkne 
najvyššiu výšku nájomného za 1m²/rok. 
• Ak účastníci predložia rovnakú cenovú ponuku, rozhodne cenová 
ponuka, ktorá bola mestu skôr doručená.
• Ak účastník ponuky neuzatvorí nájomnú zmluvu v lehote najneskôr do 
10 dní od jej obdržania od prenajímateľa, mesto Nová Baňa vyzve na 
uzatvorenie nájomnej zmluvy účastníka, ktorý dal druhú najvyššiu cenovú 
ponuku nájomného.
• Ak mesto a organizácie zriadené mestom ku dňu podania žiadosti 
evidujú splatnú pohľadávku voči žiadateľovi, žiadosť bude vyradená z 
ponukového konania.

Bližšie informácie k predmetnému priamemu nájmu budú poskytnuté 
na Mestskom úrade v Novej Bani, Námestie slobody č. 1, 968 26 Nová 
Baňa na oddelení správy mestského majetku a podnikateľskej činnosti č. 
dv. 6 na 1. posch., prípadne na telef. čísle 045/68 56 673.
V Novej Bani, dňa 5. 11. 2010

Mgr. Anna Miháliková, primátorka mesta

INZERCIA

V sobotu 13. novembra 
2010 sa v Penzióne Tajch usku-
točnilo zasadnutie Regionálne-
ho snemu Občianskej konzer-
vatívnej strany s pôsobnosťou 
pre celý Banskobystrický kraj. 
Snem volil regionálne orgány 
strany. Staronovým predsedom 
sa stal Svetozár Gavora z No-
vej Bane. Snem sa zaoberal 
aj problémami, ktoré trápia 
všetkých občanov: netranspa-
rentnosť verejnej správy, slabá otvorenosť úradov voči občanovi a z nej 
vyplývajúca neinformovanosť o ich činnosti. Úspešných kandidátov OKS na 
poslancov a starostov v kraji snem zaviazal počas ich pôsobenia prispievať 
k zásadnému zlepšeniu tohto stavu. Otvorenosť spomínaných úradov je 
jedným z kľúčových pilierov dlhodobého politického programu OKS.

S.G.

foto: m.z
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Výsledky komunálnych volieb 27. 11. 2010

Zverejnenie zámeru priameho predaja 
nehnuteľného majetku Mesta Nová Baňa č. 3/2010

1) Mesto Nová Baňa v zmysle ustanovenia § 9a/, ods. 1c/ a § 5 zákona o majetku 
obcí č. 138/1991 Zb. a v zmysle uznesenia Mestského zastupiteľstva mesta Nová 
Baňa č. 103/2010/B6 zo dňa 25. 11. 2010 zverejňuje svoj zámer  predať nehnuteľný 
majetok mesta Nová Baňa priamym predajom.
2) Predmetom predaja je nehnuteľnosť – pozemok C KN parc. č. 6543/12 – tr. 
tráv. porast o výmere 605 m² vytvorený GP č. 10935479-160/10 vypracovaným  
Viliamom Struhárom, geodetom Nová Baňa, overeným dňa 11. 10. 2010 pod 
číslom 349/2010 z nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta Nová Baňa vedenej Správou 
katastra Žarnovica na LV č. 6123 k.ú. Nová Baňa E KN parc.č. 1415 - tr. tráv. 
porast, dielom„3“ o výmere 605 m².

Pozemok sa nachádza v časti Matiášova chrasť.
3) Pozemok C KN parc. č. 6543/12 bude vybranému záujemcovi odpredaný  s 
vecnými bremenami spočívajúcimi v práve prechodu peši a motorovými vozidlami 
podľa vyznačenia v cit. geometrickom pláne v prospech vlastníka pozemku C KN 
parc. č. 6543/11 vedeného na LV č. 6123 a v prospech vlastníka nehnuteľnosti C 
KN parc. č. 1901/1 vedeného na LV č. 4785.
4) Pozemok je určený za účelom využitia na poľnohospodárske účely a agroturistiku. 
5) Minimálna kúpna cena pozemku je stanovená vo výške všeobecnej hodnoty 
majetku stanovenej znaleckým posudkom č. 36/2010 zo dňa 13. 10. 2010 
vypracovaným Ing. Katarínou Jančekovou, Záhrbská č. 57, Nová Baňa po 1,63 
€/m². 
6) Náklady na zameranie pozemku vo výške 41,60 € a náklady za znalecký posudok 
vo výške 6,35 € budú vybranému záujemcovi vyčíslené na úhradu v kúpnej zmluve.
V kúpnej zmluve bude vyčíslená na úhradu aj hodnota porastov nachádzajúcich sa 
na časti predmetného pozemku.
Cenová ponuka musí obsahovať: - meno, priezvisko a adresu záujemcu - výšku 
ponúknutej kúpnej ceny za 1 m² pozemku
8) Lehota na doručovanie cenových ponúk záujemcov je stanovená do 30. 12. 
2010 do 12.00 hod. 
9) Záujemca o odpredaj pozemku doručí písomnú žiadosť s cenovou ponukou v 
zalepenej obálke s označením „Priamy predaj č. 3/2010“ - n e o t v á r a ť  
na adresu Mestský úrad, Námestie  slobody č. 1, 968 26 Nová Baňa.
10) Mesto Nová Baňa si vyhradzuje právo priamy predaj zmeniť, príp. zrušiť bez 
uvedenia dôvodu.
11) Do vyhodnotenia nebudú zaradené  cenové ponuky podané po termíne.
12) Bližšie informácie k predmetnému priamemu predaju budú poskytnuté na 
Mestskom úrade v Novej Bani, Námestie slobody č. 1, 968 26 Nová Baňa na 
oddelení správy mestského majetku a podnikateľskej činnosti  č. dv. 6 na 1. posch., 
prípadne na telef. čísle 045/ 68 56 673.

Zámer priameho predaja aj so snímkou z ortofotomapy a geometrickým plánom je 
zverejnený  na internetovej stránke Mesta Nová Baňa www.novabana.sk.

V Novej Bani, dňa 29. 11. 2010
Mgr. Anna Miháliková, primátorka mesta

Čisté ruky
Má niekto v tomto štáte ruky čisté?
Že by snáď Iveta? Aj to nie je isté.

Denne sa objaví kauza nová
vrchnosť nás zavádza 

znova a znova.
Každé 4 roky sa sľuby sľubujú

potom sa zvolení náramne radujú,
tí čo ich volili ostanú sklamaní

k lepšiemu sa pre nich 
veru nič nemení.

Zo sľubov po voľbách
 pozvoľna ubúda

na voličov sa zasa 
ušila len búda

/vy/volení sa stanú korytári
my voli/či/ zas len proletári.

Po tých všetkých rokoch
 to vyzerá tak teda,

že v žiadnom prípade 
sa to inak nedá!?

MK
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Zverejnenie zámeru priameho nájmu nehnuteľného 
majetku Mesta Nová Baňa – nebytový priestor, 
Námestie slobody 1, Nová Baňa – budova MsÚ

Mesto Nová Baňa v zmysle ustanovenia § 9a/, ods. 9 zákona o majetku 
obcí č. 138/1991 Zb. zverejňuje svoj z á m e r  prenajať nehnuteľný majetok 
mesta Nová Baňa priamym nájmom.
• Predmetom nájmu je nebytový  priestor o výmere 8m², nachádzajúci 
sa v budove Mestského úradu na ul. Námestie slobody 1 /terajšia 
predajňa VEGA/ v Novej Bani.
• Účel nájmu – priestor je určený na obchodné účely a poskytovanie služieb.
• Minimálna výška nájomného je stanovená na 49,80 €//m²/rok spolu s 
energiami. 
• Doba nájmu na dobu neurčitú s trojmesačnou výpovednou lehotou.
• Povinné náležitosti cenovej ponuky:
a) Presné označenie účastníka:
- Fyzická osoba – podnikateľ: meno, priezvisko, bydlisko, obchodné meno, 
miesto podnikania, IČO, telefonický kontakt
- Právnická osoba: obchodné meno, sídlo, IČO, telefonický kontakt
b)Výška nájomného za 1 m²/rok
c)Účel nájmu
d) Dátum a podpis oprávnenej osoby
• Lehota na doručovanie cenových ponúk záujemcov je stanovená do 18. 
12. 2010 do 15.30 hod.  
• Záujemca o prenájom nebytového  priestoru na ul. Námestie slobody č. 
1 v Novej Bani doručí písomnú žiadosť s cenovou ponukou v zalepenej 
obálke s označením

„Priamy nájom - Námestie slobody 1 - n e o t v á r a ť „
na adresu Mestský úrad, Námestie  slobody č. 1, 968 26  Nová Baňa.
Na obálke musí byť uvedená adresa záujemcu.
• Vyhodnotenie cenových ponúk  sa uskutoční v termíne do 22. 12. 2010. 
Nájomná zmluva bude uzatvorená s tým záujemcom, ktorý ponúkne 
najvyššiu výšku nájomného za 1m²/rok. 
• Ak účastníci predložia rovnakú cenovú ponuku, rozhodne cenová ponuka, 
ktorá bola mestu skôr doručená.
• Ak účastník ponuky neuzatvorí nájomnú zmluvu v lehote najneskôr do 
10 dní od jej obdržania od prenajímateľa, mesto Nová Baňa vyzve na 
uzatvorenie nájomnej zmluvy účastníka, ktorý dal druhú najvyššiu cenovú 
ponuku nájomného.
• Ak mesto a organizácie zriadené mestom ku dňu podania žiadosti evidujú 
splatnú pohľadávku voči žiadateľovi, žiadosť bude vyradená z ponukového 
konania.
• Mesto si vyhradzuje právo odmietnuť všetky predložené cenové ponuky 
na prenájom a ukončiť priamy prenájom ako neúspešný alebo ho zrušiť.

Bližšie informácie k predmetnému priamemu nájmu budú poskytnuté na 
Mestskom úrade v Novej Bani, Námestie slobody č. 1, 968 26 Nová Baňa  
na oddelení správy mestského majetku a podnikateľskej činnosti č. dv. 6 
na1.posch., prípadne na telef. čísle 045/68 56 673.
V Novej Bani, dňa 9. 11. 2010

Mgr. Anna Miháliková, primátorka mesta

Projekt: Živo v Novej Bani

Predstavenie projektu sa konalo 
dňa 10. novembra 2010 o 13.00 hod 
v sále Kina Vatra v N. Bani. Tohto 
podujatia sa zúčastnila primátorka 
mesta Mgr. Anna Miháliková, 
zamestnanci mesta zapojení do 
projektu, koordinátorka projektu,  
projektový tím, poslanci MsZ, 
riaditelia a zástupcovia organizácií 
zaoberajúcich sa prácou s mládežou 
na území mesta Nová Baňa a študenti 
z Gymnázia Františka Švantnera, 

zo Strednej odbornej školy 
obchodu a služieb, mládež z 
Detského domova a mládež 
z OU pre žiakov s telesným 
postihnutím. Všetkých 
prítomných privítala Mgr. 
Ľudmila Rajnohová, ktorá 
zároveň otvorila stretnutie, 
po ňom nasledoval 
príhovor primátorky. Celý 
projekt odprezentovala  
koordinátorka projektu. 

Cieľom stretnutia bolo, oboznámiť 
zúčastnených o cieľoch projektu a 
to hlavne zlepšenie komunikácie 
medzi zástupcami mesta Nová Baňa 
a našou mládežou, dosiahnutie 
zodpovednejšieho prístupu mladých 
za dianie v našom meste a dať im 
možnosť do tohto diania zasahovať, 
zlepšiť ich informovanosť o veciach 
verejných. Prítomní boli informovaní 
o všetkých aktivitách, ktoré sa budú 

Zverejnenie zámeru priameho predaja 
nehnuteľného majetku Mesta Nová Baňa č. 4/2010

1) Mesto Nová Baňa v zmysle ustanovenia § 9a/, ods. 1c/ a § 5 zákona o 
majetku obcí č. 138/1991 Zb. a v zmysle uznesenia Mestského zastupiteľstva 
mesta Nová Baňa č. 104/2010/B7 zo dňa 25. 11. 2010 zverejňuje svoj zámer 
predať nehnuteľný majetok mesta Nová Baňa priamym predajom.
2) Predmetom predaja je nehnuteľnosť – pozemok C KN parc. č. 6537/6 
– tr. tráv. porast o výmere 6501 m² vytvorený GP č. 10935479-104/10  
vypracovaným Viliamom Struhárom, geodetom Nová Baňa z nehnuteľností 
vo vlastníctve mesta Nová Baňa vedených Správou katastra Žarnovica na 
LV č. 6123 k.ú. Nová Baňa, dielom „1“ o výmere 6466 m² z E KN parc.č. 
1462/132- tr. tráv. porast a dielom „2“ o výmere 35 m² z E KN parc.č. 5171/1 
– ostatná plocha.

Pozemok sa nachádza v časti Matiášova chrasť.
3) Pozemok bude vybranému záujemcovi odpredaný s ťarchou už zriadeného 
vecného bremena spočívajúceho v povinnosti trpieť na pozemku zabudované 
vodovodné potrubie a práva vstupu vo vyznačenej trase pozemku počas  
zabezpečovania údržby vodovodného potrubia v prospech vlastníkov 
nehnuteľností zapísaných na LV č. 3345. 
4) Pozemok je určený za účelom využitia na poľnohospodárske účely a 
agroturistiku. 
5) Minimálna kúpna cena pozemku je stanovená vo výške všeobecnej 
hodnoty majetku  stanovenej znaleckým posudkom č. 23/2010 zo dňa 14. 6. 
2010 vypracovaným Ing. Katarínou Jančekovou, Záhrbská č. 57, Nová Baňa 
po 1,57 €/m². 
6) Náklady na zameranie pozemku vo výške 287,98 € a náklady za znalecký 
posudok vo výške 70,00 € budú vybranému záujemcovi vyčíslené na úhradu 
v kúpnej zmluve.
V kúpnej zmluve bude vyčíslená na úhradu aj hodnota porastov nachádzajúcich 
sa na časti predmetného pozemku vo výške 500,00 €. 
7) Cenová ponuka musí obsahovať : - meno, priezvisko a adresu záujemcu 
 - výšku ponúknutej kúpnej ceny za 1 m² pozemku
8) Lehota na doručovanie cenových ponúk záujemcov je stanovená do 30. 
12. 2010 do 12.00 hod. 
9) Záujemca o odpredaj pozemku doručí písomnú žiadosť s cenovou ponukou 
v zalepenej obálke s označením „Priamy predaj č. 4/2010“ - n e o t v á r a ť na 
adresu Mestský úrad, Námestie  slobody č. 1, 968 26 Nová Baňa.
10) Mesto Nová Baňa si vyhradzuje právo priamy predaj zmeniť, príp. zrušiť 
bez uvedenia dôvodu. 
11) Do vyhodnotenia nebudú zaradené  cenové ponuky podané po termíne.
12) Bližšie informácie k predmetnému priamemu predaju budú poskytnuté na 
Mestskom úrade v Novej Bani, Námestie slobody č. 1, 968 26 Nová Baňa na 
oddelení správy mestského majetku a podnikateľskej činnosti č. dv. 6 na 1. 
posch., prípadne na telef. čísle 045/ 68 56 673. 
Zámer priameho predaja aj so snímkou z ortofotomapy a geometrickým 
plánom je zverejnený na internetovej stránke Mesta Nová Baňa www.
novabana.sk.
V Novej Bani, dňa 29. 11. 2010

Mgr. Anna Miháliková, primátorka mesta

v rámci neho realizovať aj s ich 
časovým harmonogramom. Potom 
nasledovala voľná diskusia v rámci 
ktorej bolo možné klásť otázky, žiadať 
vysvetlenie, prípadne predložiť 
nové nápady a návrhy. Ďalším 
bodom programu bola diskusia v 
troch skupinách na vopred vybrané 
témy, na ktoré sa prihlásili. Každá 
skupina mala svojho koordinátora, 
ktorý proces riadil a zaznamenával. 
V skupine kultúra a šport bola 
koordinátorkou Bc. Alica Bindová, 
s mládežou pracovali poslanci 
Katarína Štrbová, Adrian Zima, 
RNDr. Emil Ďurovič, MUDr. Ľubomír 
Snopek, hlavný kontrolór MsÚ Mgr. 
Ján Havran. V skupine životné 
prostredie bola koordinátorkou Ing. 
Katarína Ďurčeková, so skupinou 
pracoval poslanec Jozef Šipikal a 
Bc. Milena Budinská z Roľníckeho 
informačného centra. Skupina 

sociálne veci a zamestnanosť bola 
skupinou, kde bola koordinátorkou 
Ing. Ľubica Rapčanová a so skupinou 
pracovala ja poslankyňa Nátália 
Pinková, zástupcovia z ÚPSVaR 
Ing. Jaroslav Naď a PhDr. Natália 
Píšová. Študenti kládli otázky, 
aktívne sa zapájali do jednotlivých 
tém a vyjadrovali svoje požiadavky, 
námety a predstavy. Veríme, že  
našu mládež projekt oslovil a budú 
sa podieľať na jeho pripravených 
aktivitách. V rámci neho totiž 
pripravujeme ďalšie zaujímavé 
stretnutia, v ktorých budeme tieto 
témy rozvíjať. Veríme, že sa nám 
podarí úspešne zrealizovať všetky 
aktivity, dosiahnuť želané ciele, 
medzi ktoré patrí aj vytvorenie 
Mládežníckeho parlamentu mesta 
Nová Baňa.

Bc. Lucia Spurná,
koordinátorka projektu
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Poďakovanie

Organizátori Vianočnej kvapky krvi ďakujú všetkým občanom, 
čestným darcom, ktorí v stredu 1. decembra 2010 v Základnej umeleckej 
škole v Novej Bani darovali najvzácnejšiu tekutinu – krv na záchranu 
ľudských životov. Zúčastnilo sa takmer 90 darcov. Veríme, že aj v budúcnosti, 
keď podobnú akciu zopakujeme, sa pripoja ďalší odvážlivci a aktívne 

podporia tento 
humánny čin. 

Podrobne jš ie 
informácie o 
priebehu celej akcie 
Vám prinesieme 
v budúcom čísle 
n o v o b a n s k ý c h 
novín.

Ďakujeme!

VYHODNOTENIE 17. 
ROČNÍKA AMATÉRSKEJ 

FOTOGRAFICKEJ SÚŤAŽE 
AMFO NOVÁ BAŇA 2010

Zúčastnilo sa 15 autorov. 6 autorov z Novej 
Bane, 2 z Tlmáč, ostatní - Voznica, Tek. Breznica, 
Horné Hámre, Nitra, Prievidza, Pezinok, 
Liptovský Hrádok. Je vystavených 72 farebných 
a 9 čiernobielych fotografii.

Odborná porota pracovala v zložení: 
predseda poroty: Ing. JOZEF FAŠANGA /Martin/, 
členovia: Ing. Arch. JÁN KOPKA /N. BAŇA/, 
SILVIA ĎATKOVÁ /N. BAŇA/

1.MIESTO: ERIKA JAUSCHOVÁ /PEZINOK/
2.MIESTO: MIROSLAV MESÁROŠ /NITRA/
3.MIESTO: MILOŠ BETKO /TEKOVSKÁ 

BREZNICA/
ČESTNÉ UZNANIE za spracovanie 

krajinárskych motívov: MICHAL  BRODZIANSKY 
/LIPTOVSKÝ HRÁDOK/

Ceny odovzdala prednostka MsÚ Mgr. Jana 
Holá. 

OKI

 - Na fotografii výťazka 
súťaže AMFO Nová 
Baňa Erika Jauschová 
pri preberaní ceny.                                                                               

Foto: -m.z.-

Pravda o Novobančanovi Stalinovi

28. októbra si obvykle 
pripomíname vznik I. ČSR. V 
našom meste sme však v tento 
deň boli nútení vyjadriť sa k inému 
problému: čestnému občianstvu 
sovietskeho tyrana J. V. Stalina, 
ktorý má na svedomí desiatky 
miliónov životov, najmä svojich 
spoluobčanov, povraždených 
úmyselne vyvolanými hladomormi 
alebo v gulagoch, ale aj nesprávnymi 
rozhodnutiami pri vedení vojny proti 
nacistickému Nemecku. O tretej 
popoludní malo zasadať mestské 
zastupiteľstvo. Chceli sme mu 
predložiť žiadosť, ktorej cieľom je 
dosiahnuť odňatie tohto občianstva. 
Veď ono bolo odsúhlasené pod 
nátlakom v päťdesiatych rokoch 

minulého storočia azda vo 
všetkých slovenských mestách 
národnými výbormi bez akejkoľvek 
demokratickej legitimity. Mestské 
zastupiteľstvo však nezasadlo, lebo 
práve v tento deň si neschválilo 
program rokovania! Zostáva 
len veriť, že to nebolo kvôli tejto 
riadne ohlásenej akcii občanov... 
Túto iniciatívu väčšina ľudí 
prijíma, vzhľadom na už 
spomínané historické 
fakty, s pochopením. 
Stretol som sa však aj 
s opačnými názormi. 
Na tie by som rád 
reagoval. Argumenty 
odporcov možno 
rozdeliť do dvoch 
skupín:

Prví tvrdia, že 
naše mesto má aj 
„vážnejšie“ problémy, 
a preto sa takýmito 
„hlúposťami“ netreba 
zaoberať. Ak niekto povie, 
že desiatky miliónov obetí sú 
„hlúposťou“, tak to svedčí najmä 
o tom, že nie je schopný ani 
základného rozlišovania medzi 
dobrom a zlom. Ak to povie „radový“ 

občan, je to smutné. Ale ak svojím 
hlasovaním štyria mestskí poslanci 
potvrdia, že im je to jedno, tak to už 
je vážne poškodenie dobrého mena 
mesta. Dôkazom sú aj články, ktoré 
sa o Novej Bani objavujú dokonca v 
cudzojazyčných médiách! K tomuto 
argumentu viac niet čo dodať.

Druhí tvrdia, že to, že sa Stalin 
stal čestným občanom, je 

historický fakt, a že história, 
akokoľvek nepríjemná, 

by sa nemala „meniť“. 
A že aj tento fakt by 
mal byť mementom 
o tom, akí boli naši 
predkovia, a čo 
všetko dopustili – či 
už zo strachu, alebo 
z karierizmu. Toto je 
oveľa legitímnejšia 
námietka, na ktorú je 

nutné reagovať. Ani 
ona neobstojí. Po prvé, 

spomínané občianstvo 
Stalina platí dodnes, teda 

nie je len súčasťou histórie, ale 
aj súčasnosti. Jeho odňatie nie je 
menením histórie. Veď fakt, že Stalin 
bol čestným občanom mesta, tu s 
nami bude už naveky – a iba to je 

súčasťou histórie. Súčasťou histórie 
sa však môže stať náš súčasný 
postoj – budúce generácie budú 
môcť pokojne skonštatovať, že ani po 
60 rokoch sme neboli schopní rozlíšiť 
medzi dobrom a zlom a napraviť túto 
zvrátenosť, urážajúcu všetky obete 
komunizmu. Po druhé, už aj priznanie 
čestného občianstva Stalinovi 
neobstojí ani pred samotnými 
dejinami. Mestá ho bežne udeľujú 
tomu, kto osobitne prispel k ich 
rozvoju, alebo inak sa zaslúžil o ich 
existenciu. Tomu, kto má k danému 
mestu nejaký osobitný, obvykle 
pozitívny vzťah. Toto kritérium občan 
Stalin v žiadnom prípade nespĺňa. 
Aj keby nebol vrahom, nespĺňal by 
ho. Jednoducho preto, že nielen že 
Novej Bani on osobne nijako osobitne 
nepomohol, ale – pokiaľ mi je známe 
– tak v našom meste nikdy ani nebol 
a dá sa úspešne pochybovať aj o 
tom, že by čo i len sekundu svojho 
poľutovaniahodného života vedel, že 
čosi ako Nová Baňa vôbec existuje.

Občan Stalin nie je prejavom 
zmyslu pre naše dejiny. Je 
nepochopením zmyslu našich dejín. 

Text: Svetozár Gavora,
 foto: m.z.

Srdcovo – cievnych ochorení je v našom 
meste a okolí veľa

Mestský klub dôchodcov v Novej Bani usporiadal v mesiaci novembri 
prednášku MUDr. Dušana Gálika na tému: „Liečba kardiovaskulárnych 
ochorení podľa najnovších odporúčaní.“ Počas prednášky bol záujemcom 

meraný krvný 
tlak. Po bohatej 
diskusii MUDr. 
Gálik odpovedal 
prítomným na 
otázky hlavne z 
oblasti srdcovo – 
cievnych chorôb a 
ich prevencie.

Členka Rady 
MsKD e.v. Komisia kultúry, vzdelávania, mládeže a športu
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V budúcom roku si pripomíname
Vždy ku koncu starého roka a s príchodom 

nového sa v našom múzejníckom kruhu 
zamýšľame, aké výročia významných udalostí, 
či osobností z histórie Novej Bane nás čakajú. V 
roku 2011 si pripomenieme:

665 rokov
1346 – prenajalo Hronskobeňadické opátstvo novobanskému mešťanovi 

Mikulášovi Chomarovi banský mlyn, nachodiaci sa na predmestí (suburbium) 
Novej Bane. 

660 rokov
1351 – vyrabovali Novobančania obec Brehy, čo bolo zapríčinené akútnym 

nedostatkom potravín. 
1351 – novobanský richtár a mestská rada stáli pred kráľovským súdom v 

Budíne za neplatenie nájomného v spore s Hronskobeňadickým opátstvom.
620 rokov
1391 – bol postavený Kostol sv. Alžbety a novobanský špitál. Donátorom 

bol kremnický a novobanský komorský gróf Henczmann Izenrienkel, ktorého 
erb sa nachádza nad vstupom do kostola.

1391 – v listine ostrihomského generálneho vikára Leonarda Pensaura sa 
po prvýkrát spomína existencia fary v Novej Bani.

580 rokov
1431 – prechádzali po prvý raz Novou Baňou husiti, tiahnuci od Prievidze 

na Levice.
570 rokov
1441 – do Novej Bane prišli Jiskrovi bratríci a obsadili mesto. Vybudovali 

tu pevnôstku, ktorá  musela byť na panovnícky príkaz zbúraná. Kde stála, to 
nevieme.

555 rokov
1456 – prvá zmienka o remeselníckom priezvisku v Novej Bani – Peter 

Schuster – obuvník.
545 rokov
1466 – panovník Matej Korvín zakázal diktátorom Tekovskej stolice vyberať 

poplatky v Brehoch, ktoré tvorili s Novou Baňou správnu jednotku.
540 rokov
1471 – mesto zasiahnuté následkami sprisahania uhorskej šľachty proti 

Matejovi Korvínovi. 
1471 – ničivá morová epidémia v meste.
520 rokov
1491 – Kráľovná Beatrix odpustila Novobančanom polovicu daňových 

poplatkov.
515 rokov
1496 – privilégium Vladislava Jagelonského, ktorým oslobodil mesto od 

platenia tribútu.
1496- Kráľovná Beatrix odpustila Novobančanom dane na dva roky
495 rokov
1516 – dalo mesto pre veľkú chudobu hronskobeňadickému opátovi 

Štefanovi a jeho bratovi Mikulášovi do zálohu dedinu Brehy za ročné nájomné 
140 florénov.

485 rokov
1526 – 9. júla boli Novobančania a František Dóczy po prvý raz upozornení 

na blížiace sa turecké nebezpečenstvo a to v liste panovníka.
480 rokov
1531 – Ján Zápoľský žiadal od banských miest 1200 zlatých, z čoho Nová 

Baňa zaplatila 58 zlatých rovnako, ako Banská Belá a Ľubietová.
450 rokov
1561 – zástupcovia mesta Peter Burda a Peter Hickel protestovali na 

kongregácii Tekovskej stolice proti vyberaniu mýta pri dovoze potravín a iného 
tovaru Dóczyovcami.

445 rokov
1566 – banské mestá žiadajú panovníka o 200 vojakov na obranu proti 

Turkom.
440 rokov 
1571 dostali banské mestá nový Banský poriadok od cisára Maximiliána, 

ktorý platil s menšími zmenami až do roku 1854, čiže počas 283 rokov.
420 rokov
1591 – sa hlavným kapitánom pre banskú oblasť stal Mikuláš Pálffy, 

ktorý dosiahol posilnenie protitureckej obrany banských miest o ďalších 400 
vojakov.

1591 – prvá písomná zmienka o rektorovi školy v Novej Bani. Bol ním 
Georg Schulmeister, ktorý bol aj členom mestskej rady.

410 rokov
1601 napadli naše mesto slobodní hajdúsi a spôsobili tu škodu za 400 

zlatých.
385 rokov
1626 – v júli a auguste Turci útočili na Tekovskú Breznicu a Orovnicu.
1626–  v novembri obsadili mesto vojská Gabriela Bethlena, ktorí sem prišli 

prezimovať a pripraviť obyvateľstvo o zásoby.
320 rokov
1691 – od tohto roku pôsobil v Novej Bani ako farár Imrich Karas, ktorý 

vyhotovil súpis obyvateľov mesta.
315 rokov
1696 – podľa súpisu majetku obyvateľstva bol v meste jediný murovaný 

dom a ostatných 156 bolo drevených
295 rokov
1716 – pre stratovosť sa erár zriekol svojich podielov na banskej ťažbe v 

Novej Bani.
290 rokov
1721 – prišiel do stredoslovenskej banskej oblasti anglický konštruktér 

Isaac Potter a 19. augusta uzavrel so štiavnickou komorou zmluvu o postavení 
ohňového stroja v Novej Bani.

285 rokov
1726 – vzbura baníkov na šachte Althandel. Pre nevyplatenie miezd 

nenastúpili banskí robotníci do práce. Aby nezatopilo šachtu, poslala 
štiavnická komora na výpomoc 6 baníkov z Vindšachty (Štiavnické Bane). 
Štrajk bol zlomený a jeho pôvodcovia uväznení.

1726 – novobanské bane kúpil spišský ťažiar Jozef Entzler.
270 rokov
1741 – mestská rada sa uzniesla, že porušenie mravnosti, ktoré sa uzavrie 

sobášom sa už nebude riešiť trestom - posadením dievčaťa do klady v nedeľu 
pred kostolom.

265 rokov
1746 – v meste pracovalo 30 kamenárov.
260 rokov
1751 – 27. apríla sa v Smolníku narodil Ján Lill, ktorý pôsobil ako správca 

baní v Novej Bani, mal zásluhy na oživení baníctva, zhotovoval banské mapy 
a vykonával dozor nad stavbou vodnej nádrže Tajch.

1751 – komorský gróf sa dohodol  s mestom na razení 143 siah dlhého 
krížneho prekopu k štôlni Reissenschuch, čo bolo ako bezvýsledné v 
nasledujúcom roku zastavené

255 rokov
1756 – v tomto roku sa vyrobilo v Novej Bani 469 mlynských kameňov.
245 rokov
1766 – bola v Novej Bani a v Brehoch prevádzka v 12 štôlňach, z ktorých 

6 bolo aktívnych, ostatné sa budovali. V banských dielach pracovalo 91 
robotníkov a patrilo k nim 14 stúp.

240 rokov
1771 – veľký požiar v meste, po ktorom mestská rada prikázala opraviť do 

14 dní všetky komíny.
235 rokov
1776 – novobanský banský majster sa sťažoval na remeselníkov, že kvôli 

nim nezostala v chotári ani jedna lipa, či jelša.
215 rokov
1796 – v jarných mesiacoch začali baníci hĺbiť šachtu František
200 rokov
1811 – 25. januára sa vo Zvolene narodil Pavol Baláš, ktorý sa po 

vyštudovaní Kráľovskej akadémie venoval zameriavaniu banských diel. 
Zameral aj novobanské bane.

1811 – v novembri bola dokončená oprava hrádze vodnej nádrže Tajch po 
pretrhnutí  spôsobenom prívalom po prietrži mračien. 

Výročia z obdobia mladšieho ako 200 rokov uverejníme v pokračovaní, v 
ďalšom čísle Novobanských novín.

Všetkým svojim čitateľom a priaznivcom prajeme pokojné vianočné sviatky 
a v novom roku 2011 veľa zdravia šťastia a spokojnosti

Pracovníci Pohronského múzea

I N Z E R C I A
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Minister hospodárstva navštívil 
Novú Baňu

Na záver stretnutia sme ministrovi hospodárstva položili niekoľko otázok: 
*Čo je cieľom vašej pracovnej návštevy v našom meste?
- Rozhodol som sa, že nebudem iba sedieť v kancelárii a čítať štatistiky, 

ale že budem chodiť po Slovensku a v jednotlivých regiónoch sa zaujímať o 
úroveň podnikateľského prostredia, o investície a  o problémy, ktoré podnika-
teľov v danom regióne trápia. Chcem byť ministrom, ktorý bude zastupovať 
záujmy podnikateľov a na to potrebujem poznať ich potreby.

*Diskutovali ste s podnikateľmi, čo z tejto diskusie vyplynulo, čo ich 
najviac trápi? 

- Väčšina podnikateľov by rada videla veľkých investorov vo svojom re-
gióne, pretože tí so sebou prinesú aj nejaké príležitosti pre subdodávky, pre 
rozvoj služieb v regióne, atď. Každý veľký investor na seba nadväzuje ďalší 
reťazec či už subdodávateľov, alebo vytvára priestor pre vznik nových pracov-
ných miest v oblasti služieb. Na druhej strane sa veľmi často stretávam s tým, 
a dnes to zaznelo aj na stretnutí v Novej Bani, že bývalá vláda si nevšímala 
malých a stredných podnikateľov, cítili sa odstrkovaní a majú pocit, že sa to 
už nikdy nezmení.

*Vy to chcete zrejme zmeniť. Viete ako?
- Samozrejme, chcem to zmeniť. Chceme vytvoriť agentúru, o ktorej som 

tu hovoril, ktorá by mala byť výraznejším spôsobom orientovaná aj na pod-
poru malých a stredných podnikateľov. Chceme podporiť začínajúcich podni-
kateľov v oblasti inovácií. Ak niekto má nejaký patent, ktorý je z jeho pohľadu 
jedinečný a na druhej strane nedisponuje zázemím, aby ho mohol presadiť, v 
týchto oblastiach chceme podporovať inovačné procesy.

*Spomínali ste investorov, ako môžete ovplyvňovať ich nasmerova-
nie do jednotlivých regiónov, napríklad aj do Novej Bane?

- Rozhoduje sa investor, my mu budeme odporúčať najmä regióny s 
vyššou nezamestnanosťou, pričom budeme zohľadňovať celkovú výšku ne-
zamestnanosti v danom regióne. Samozrejme, je na rozhodnutí investora, 
ktorý región si vyberie. Dôležitú úlohu zohrávajú viaceré faktory, jedným z 
nich môže byť nezamestnanosť, ale dôležitú úlohu zohráva napríklad aj do-
pravná infraštruktúra. 

*A celkom na záver by ma zaujímalo, či poznáte Novú Baňu a či ste 
už niekedy boli v našom meste?

- V centre mesta som bol prvýkrát, ale v Novej Bani som bol v minulosti 
viackrát  pracovne, v spoločnosti Knauf Insulation.

Vanda Prandorfyová

Spomienka na 50. výročie 
vzniku novobanskej nemocnice

V týchto dňoch si pripomíname 50 rokov od vzniku novobanskej ne-
mocnice s vysokou úrovňou jednotlivých oddelení. V tom období za skrom-
ných podmienok sa tu realizovali operácie nádorov krčku maternice, chi-
rurgické zákroky na hlave, pri krvácaniach do mozgu atď. Nemocnica bola 
známa široko ďaleko i mimo okresu. V súčasnosti je zrušená. Z môjho po-
hľadu sú dve hlavné príčiny: - zdravotníctvo v štáte sa nemalo privatizovať, 
- občania, podnikatelia regiónu N. Bane a Žarnovice, ktorí nevyvíjali väčší 
nátlak na primátorov miest a obcí na zachovanie nemocnice ako mestskej. 
Ja sympatické, že kandidáti na miesto primátora mesta N. Baňa a poslanci 
majú záujem o obnovenie lekárskej pohotovosti. V tom musia mať pod-
poru všetkých nás občanov, veď ide o naše zdravie. Osobne som išiel s 
pacientkou, ktorá krvácala na najbližšiu pohotovosť do Levíc. Je nereálne, 
keď o živote človeka rozhodujú sekundy a musí podstúpiť cestu 30 – 50 
km na najbližšie ošetrenie. V mojom príspevku mi nešlo o rozoberanie prí-
čin zániku nemocnice. Pri príležitosti 50. výročia postavenia – fungovania 
nemocnice ide o to, aby sme si spomenuli na všetkých lekárov, zdravotné 
sestry, pomocný personál, všetkých pracovníkov, z ktorých žiaľ už niektorí 
nie sú medzi nami. Ako kolektív sa starali o naše zdravie, o to najdrahšie, 
čo človek má alebo chce mať. Ďakujeme za pomoc a spomíname.

občan N. Bane

(dokončenie zo str. 1)

Európsky poľnohospodársky fond pre rozvoj 
vidieka: Európa investujúca do vidieckych oblastí.

Roľnícke informačné centrum organizuje 1 x mesačne bezplatné 
individuálne počítačové kurzy na základe dohody s klientmi, vo svojich 
priestoroch, pre rôzne úrovne znalostí informačných a komunikačných 
technológií (IKT). Kurz si môžete dohodnúť osobne, prostredníctvom 
e-mailu alebo na telefónnom čísle kancelárie Roľníckeho informačného 
centra: Bernolákova 11 (bývalý dom služieb, 2. poschodie), Nová Baňa, 
t.č.: 045/38 101 40, 0911/743 181, E-mail: RIC.kancelaria@gmail.com.

Kancelária Roľníckeho informačného centra , Bernolákova 11, Nová Baňa, 
t. č.: 045/38 101 40, 0911/743 181.
Zriaďovateľ: Združenie ENVIRA, www.ric.meu.zoznam.sk,
                                                   RIC.kancelaria@gmail.com

Bezplatné počítačové kurzy v Novej Bani

Naša hrdinka Ela
Pri nedávnom stretnutí 

bývalých spolužiakov sme 
spomínali aj na dnes už nebohé, 
naše vtedajšie učiteľky. Na 
zaujímavú príhodu s jednou z 
nich si dobre pamätám. Touto 
nepatrnou spomienkou jej chcem 
vysloviť uznanie a obdiv za nás 
všetkých.

Ako malý žiak som veľmi málo 
čítal. Český poľovnícky časopis 
„Myslivost“, ktorý dlhé desaťročia 
odoberal môj otec som však „zhltol“ 
na posedenie. Chabé osvetlenie 
starej petrolejky mi úplne stačilo, 
hoci keď bolo treba písať úlohy, 
vždy som sa naň vyhováral. 
Takých, čo skôr nečítali vôbec ako 
málo, nás v triede na vtedajšej 
štálanskej národnej škole bola 
drvivá väčšina. No a čítať o SNP, 
alebo o mnohých ďalších témach 
doporučených učiteľkou, bolo len 
jej zbožným želaním. Možno by 
som vtedy vôbec nevedel, že kdesi 
v Slovenských horách sa počas 
obdobia druhej svetovej vojny aj 
malé deti stávali hrdinami. Kaď 
nám inak prísna učiteľka Gizela N. 
(volali sme ju skrátene Ela) začala 
rozprávať o jednom z nich, zrazu 
sme všetci v triede takmer zabudli 

dýchať. A čo nás tak zaujalo? Nuž 
jednoduchý „trik“ našej vyučujúcej. 
Oznámila nám totiž na začiatku 
citovo podfarbeného rozprávania, 
že hlavného hrdinu svojho príbehu 
nám v nedeľu osobne predstaví. A 
tak sa aj stalo. Niektorí sme pešo 
kráčali aj viac ako päť kilometrov 
na futbalový zápas Novej Bane 
proti Jedenástke z Čierneho 
Balogu. Naša obrovská zvedavosť 
nebola zbytočná. Za mužstvo ČH 
Čierny Balog nastúpil aj hráč s č. 
10. Bol to už samozrejme dospelý 
chlap menom Ján Giertli a naša 
pani učiteľka nám ho po zápase 
naozaj predstavila. Doteraz si 
pamätám červenú hviezdu, ktorú 
mal vpredu na bielom drese.

Až neskôr nám učiteľka 
prezradila, že v čase SNP pôsobila 
v Čiernom Balogu a rozprávala 
nám svoje vlastné zážitky. V tej 
chvíli sme zabudli na jej prísne 
spôsoby hodnotenia a aj na 
paličku, ktorú nie vždy používala 
len ako ukazovátko...

Po tejto nezabudnuteľnej 
udalosti sa aj naša učiteľka Ela 
stala pre nás hrdinkou.

Tomáš Tužinský 

Ak máte záujem naďalej odoberať náš mesačník aj v 
r. 2011, môžete si ho predplatiť poštovou poukážkou 
na adrese: Mesto Nová Baňa, Inf. centrum, Námestie 
slobody 1, 968 01 Nová Baňa alebo osobne v 
Informačnom centre mesta Nová Baňa.
Predplatné na r. 2011 je 9 Eur s poštovným. Pokiaľ 
dôjde k zvýšeniu poštovného počas r. 2011, bude toto 
zvýšenie doúčtované poštovou poukážkou.
V prípade vášho záujmu o predplatné vás prosíme o 
uhradenie do 5. 2. 2011.
Ďakujeme za vašu čitateľskú priazeň.

Redakcia NN
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Zápis žiakov do prvého ročníka ZŠ J. Zemana
Zápis do školy je dôležitá udalosť v živote dieťaťa i rodiča. Čas beží a zápis 

do prvého ročníka sa nezadržateľne blíži. Deti predškolského veku navštívia 
v sprievode svojich rodičov školu, kde v slávnostnej atmosfére ukážu svoje 
schopnosti a zručnosti. Práve vtedy budú mať mnohí príležitosť po prvýkrát 
prejsť bránami svojej budúcej školy, pocítiť atmosféru školského prostredia a 
stať sa na chvíľu školákom.

 ...a preto:
ZŠ J. Zemana pozýva všetkých budúcich prváčikov na slávnostný zápis 

do prvého ročníka, ktorý sa uskutoční v spolupráci s Centrom pedagogicko-
psychologického poradenstva a prevencie v Žarnovici 17. 1.-18. 1.2011 o 
8.30 v budove školy. Na zápis detí je potrebné prísť s budúcim prváčikom, 
priniesť jeho rodný list, občiansky preukaz rodiča a písacie potreby. 
Počas zápisu má rodič možnosť poradiť sa so psychológom a špeciálnym 
pedagógom. 

Deti, ktoré na tohtoročný zápis prídu, sa nemusia báť nového prostredia. 
Čaká ich zaujímavé dopoludnie plné fantázie v triedach pomenovaných podľa 
rozprávkových bytostí. Sú to chvíle, ktoré uľahčia vstup Vašej ratolesti do 
sveta vedomostí.

Milí predškoláci, ale to nie je všetko!
Skôr ,ako nadíde veľký deň zápisu, máte možnosť prísť sa na nás pozrieť . 

Vaši starší kamaráti sa už na vás tešia, môžete nás všetci  spoločne navštíviť 
aj s vašou pani učiteľkou. Pre vás a pre vašich rodičov sme pripravili Deň 
otvorených dverí, ktorý sa uskutoční 13. 1.-14. 1.2011 v čase od 7.40 
do 11.15 na prvom stupni ZŠ. Uvidíte, ako pracujú naši žiaci pod vedením 
pedagógov ,dozviete sa množstvo nových vecí, prežijete pekný deň.

 ...takže...
Prečo si vybrať ZŠ J. Zemana?

Škola ponúka od 1. ročníka:
- výučbu cudzích jazykov (anglický, nemecký a ruský jazyk), 
- získavanie počítačovej gramotnosti v učebniach s počítačmi pripojenými 

na internet ,
- multimediálnu výučbu s digitálnou interaktívnou tabuľou v štyroch 

učebniach,
- informácie o vyučovacích výsledkoch prostredníctvom elektronickej 

žiackej knižky,
- využívanie edukačných programov,
- využívanie školskej knižnice,
- starostlivosť o talentovaných žiakov,
- individuálny prístup k žiakom,
- široký výber záujmových krúžkov,
- pestrú činnosť v školskom klube detí v čase od 6.00 hod. do 17.00 hod.,
- stravovanie žiakov v školskej jedálni s možnosťou výberu jedla,
- organizovanie pobytov v škole v prírode, plaveckých výcvikov, lyžiarskych 

výcvikov, školských výletov a exkurzií,
- prezentáciu žiakov mimo školy.
V rámci školského vzdelávacieho programu sa vyučujú predmety: cudzie 

jazyky, informatická výchova, regionálna výchova, pracovné vyučovanie, 
tvorivé písanie, mladý záchranár.

Mgr. M. Budinská
Rodičia budúcim prváčikom

Začiatok septembra 2010 bol pre mňa a moju rodinu významný deň plný 
očakávania aj obáv, ako naša mladšia dcéra Natálka bude prežívať a vnímať 
svoj prvý deň v škole, na ktorý sa veľmi tešila. Slávnostný deň začal dosť 
chladným ránom, ale i keď vyobliekaným detičkám bolo na školskom dvore 
trochu zima, rozohrial ich pekný a milý príhovor riaditeľky školy. 

Tomuto dňu samozrejme predchádzal zápis detí do 1. ročníka. 
Pred zápisom sme sa rozhodovali, do ktorej školy ju zapísať. Keďže škola 

ponúkala i možnosť nazrieť do školy v priebehu vyučovania počas otvorených 
dní, využili sme ich ponuku. Jej moderné jazykové a počítačové učebne, 
ústretový prístup vedenia školy, spokojných a usmievavých prváčikov v 
triedach, ako aj samotné vzdelávanie ma dostatočne presvedčili, ktorú školu 
si pre moju dcéru vybrať. 

Hoci od začiatku školského roka ubehli ešte len 3 mesiace, môžem už dnes 
povedať, že som Natálke vybrala správnu školu, kde učiteľky pristupujú k 
výučbe žiakov zodpovedne, ľudsky a naozaj s pedagogickou profesionalitou. 

Sme radi, že sme si vybrali práve túto školu, ktorá ponúka nielen 
vzdelávanie, ale i rôzne zážitkové aktivity, ako napríklad škola v prírode, 
plavecký výcvik či rozmanité krúžky.  Spokojnosť mojej dcéry po príchode zo 
školy je pre mňa dôkazom, že som vybrala tú správnu školu. 

rodičia Natálky Tokölyovej z 1. A
Deviataci budúcim prváčikom

Milí prváci!
Chceme vás srdečne privítať v našej škole. Sme  radi, že ste si vybrali práve 

našu školu. Táto škola vám poskytne kvalitné vzdelanie, veľa zábavy a veľa 
dobrých kamarátov. Vaše hodiny budú obohatené prácou na počítačoch a na  
interaktívnych tabuliach, kde môžete písať i kresliť zázračným elektronickým 

perom. Každá hodina bude pre vás hrou, aj „usmoklené“ a zlé dni budú pre 
vás radosťou, keď vstúpite do našej zrekonštruovanej školy. 

Za odmenu na konci školského roka pôjdete na výlet. Každý rok učitelia 
spolu s rodičmi organizujú MDD. Vždy je niečím obohatený, napr. hrami i 
súťažami. 

V 1. - 4. ročníku budete mať príležitosť zúčastniť sa plaveckého výcviku 
i školy v prírode. Keď budete starší, môžete zažiť atmosféru lyžiarskeho 
výcviku. Na výtvarnej výchove budete mať príležitosť oboznámiť sa s 
viacerými technikami a zúčastniť sa viacerých súťaží.

Aj školské krúžky vám poskytnú príležitosť venovať svoj voľný čas tomu, čo 
vás baví. Máte si, naozaj, z čoho vyberať.

V čase Vianoc sú v našej škole vianočné trhy a 6. decembra nás navštevuje 
Mikuláš. V posledný deň pred Vianocami máme tvorivé dielne, kde pracujeme 
s učiteľmi a tvoríme vianočné dekorácie. 

Môžem vám povedať, že ste si vybrali dobrú školu. Zažijete tu skvelé časy. 
Terézia Ličková, IX. B

Milí budúci prváčikovia!
Určite sa už tešíte do 1. ročníka. Naučíte sa prvé písmenká, všetky čísla a 

veľa iných zaujímavých vecí. Naša škola Jána Zemana bola zrekonštruovaná. 
Učiť sa budete vo vynovených priestoroch školy, budete mať nové lavice a 
pekné stoličky. 

Budete využívať interaktívne tabule, počítače, odborné učebne a budete sa 
učiť cudzie jazyky. Naša škola organizuje rôzne zaujímavé krúžky, do ktorých 
sa môžete prihlásiť. Tiež  sa budete zúčastňovať rôznych exkurzií, výletov i 
plaveckých výcvikov. 

Poteší vás príjemná atmosféra v školskej družine a dobré jedlo v školskej 
jedálni. Pani učiteľky a páni učitelia sa už na vás tešia. My deviataci vám 
prajeme veľa úspechov v našej škole!

kolektívy IX. A a IX. B
DO SKORÉHO VIDENIA, KAMARÁTI !

Čítanie - cesta k poznaniu
Bohužiaľ je fakt, že ľudia v dnešných časoch veľmi malo čítajú. Veľa ľudí 

si nezoberie knihu do ruky ako je rok dlhý. Treba priznať, že niektorí sú na to 
dokonca hrdí, že nedržali knihu v ruke.

Existuje veľa argumentov, prečo ľudia málo čítajú. Jeden z najčastejších 
je, že naša doba je príliš rýchla a na čítanie kníh ostáva veľmi málo času. 
Ďalší argument je, že doba je zlá, peňazí je málo a knihy sú čoraz drahšie. 
Argumenty sú síce dobré, ale nedostatočné na výhovorky. Iní si zase myslia, 
že všetky informácie nájdu na internete.

K čítaniu treba ľudí viesť, a to už od samého detstva. Niektorí sú takí, čo si 
cestu ku knihe nájdu sami, no fakt je, že viac je tých, čo cestu k čítaniu vôbec 
nenašli. Ak dieťa vidí,  že doma sa knihy nečítajú a knižnica je slabá, nič ho k 
čítaniu nemotivuje. Preto sa aj Základná škola J. Zemana zapojila do projektu 
s názvom Najzaujímavejšie podujatie školskej knižnice, ktorého aktérmi sme 
my žiaci VIII. A. 

Cieľom našej aktivity bolo ukázať žiakom pestrosť, rozmanitosť, mnoho-
tvárnosť kníh, objektívne posilňovať ich čítanie  a presvedčiť ich o tom, že 
čítanie knihy nemusí byť z donútenia, ale z vlastnej vôle. Človek sa tak zdo-
konaľuje, rozvíja  svoju vlastnú osobnosť a kreativitu a napomáha k zlepšeniu 
poznania samého seba.

 Podstata podujatia spočívala v tom, že žiaci VIII. A triedy navštevovali 
triedy druhého stupňa  a snažili sa ukázať  deťom pri práci s knihami, že 
obsah knihy je pri správnom výbere pre nás veľmi motivujúci. Musím 
zhodnotiť, že všetky triedy boli aktívne, čo ma osobne veľmi teší, zapájali sa 
do pripravených  súťaží, ktoré počas podujatia absolvovali. Počas školského  
projektu sme sa usilovali deťom poukázať na to, že nemusia čítať to, čo ich 
nebaví, ale nájsť si taký obsah, ktorý je pre nich inšpiratívny. Nehovoriac o 
tom, aké zaujímavé je spracovanie, obsah a ilustrácie súčasných literárnych 
diel. U chlapcov to nemusí  byť, napríklad len šport a u dievčat tanec, hudba.  
Organizovaná činnosť sa nášmu tímu VIII. A podarila a myslím, že všetci budú 
súhlasiť s tým, aby bolo podobných aktivít oveľa viac a častejšie. Sme radi, že 
sme sa práve my mohli zúčastniť na tomto projekte. 

Týmto článkom by som sa rada prihovorila  deťom i dospelým, ktorí málo 
čítajú. Milí čitatelia, dúfam, že som Vás aspoň trošku oslovila a dúfam, že 
nepriaznivý trend vo vzťahu k čítaniu ešte dokážeme zvrátiť. 

Do spomínaného projektu sa zapojili aj triedy prvého stupňa 2. – 4. ročníka. 
Na hodinách čítania žiaci besedovali o najobľúbenejších knihách, z ktorých si 
v triedach zhotovili výstavku. Na hodinách výtvarnej výchovy kreslili ilustrácie 
k obľúbeným rozprávkam, druháci navštívili Školskú žiacku knižnicu v ZŠ J. 
Zemana a žiaci III. A triedy absolvovali exkurziu vo vynovenom a príjemnom 
prostredí Mestskej knižnice v Novej Bani.

Tatiana Benčatová, žiačka VIII.A triedy ZŠ J. Zemana



NOVOBANSKÉ NOVINY 11DECEMBER 2010

Týždeň zdravej výživy v špeciálnej škole

Zdravie je to, čo si všetci želáme. Ako 
sa o zdravie starať učíme aj naše deti v 
Špeciálnej základnej škole pre žiakov s 
telesným postihnutím a v Praktickej škole 
v Novej Bani. Ku zdravému životnému  
štýlu patrí aj zdravá výživa, a práve s týmto 
cieľom v dňoch 
4. – 8. 10. 2010 prebiehali aktivity našich 
žiakov v TÝŽDNI ZDRAVEJ VÝŽIVY, 
kedy naši žiaci vďaka niektorým rodičom, 
kolegom a OZ Slniečko vo zvýšenej miere 
konzumovali ovocie a zeleninu a učili sa ich 
spoznávať všetkými zmyslami.

Uskutočnili sa:

• exkurzia na výstavu 
Roľnícka nedeľa vo farskom 
kostole v Novej Bani • 

návšteva oddelenia ovocia a zeleniny v LIDL-i 
• praktické a teoretické spracovanie témy na 
vyučovaní s využitím medzipredmetových vzťahov
• výstavky ovocia a zeleniny v triedach
• vyjadrenie nálad, chutí a vôní jesene pomocou 

netradičných hudobných nástrojov v 
muzikoterapeutickej miestnosti pod vedením 
Mgr. Z. Ďurinovej
• prezentácia témy prostredníctvom IKT žiakmi 
nášho odborného učilišťa odboru záhradník 
pod vedením Mgr. D. Poduškovej spojená s 
besedou

Na záver TÝŽDŇA ZDRAVEJ VÝŽIVY 
po vyhodnotení aktivít predviedli žiaci krátky 
tematicky zameraný kultúrny program s 
následnou ochutnávkou Jesenného menu, 
ktoré pre prítomných pripravili žiaci, praktickej 
školy so svojimi učiteľkami na hodinách 

predmetu Príprava 
jedál, kde vedúcou 
bola Mgr. E. Lauková s 

mamičkami pani Lieskovskou a pani Plancsíkovou. 
Veríme, že zážitkové učenie v TÝŽDNI ZDRAVEJ 

VÝŽIVY prispelo k tomu, že si naši žiaci uvedomia 
význam konzumácie ovocia a zeleniny pre naše zdravie.

Mgr. Anna Budinská

Nočná hra
Tatiana Polco-

vá a Tatiana Lachká 
zorganizovali pre 
svojich najsmelších 
krúžkarov, dňa 5.11- 
6.11.2010 večer s 
nočnou hrou. Do 
tejto nočnej hry sa 
zapojili najstaršie 
dievčence z taneč-
ného krúžku country 
Zuzana. Obliekli sa 
do masiek a v kaž-
dej miestnosti v CVČ 
deti pri nich plnili úlohy, za ktoré boli odmenené známkami. Na prvom stano-
višti si pri Stellke a Taťke vyskúšali odvahu, hľadali na tmavej a úzkej chodbe 
tekvice. Posilňovňa sa zmenila na triedu, v ktorej vyučovala Miška, kde skla-
dali strašidelný hlavolam. Tretím stanovišťom bola hrnčiarska miestnosť, kde 
u Kristínky lovili ústami začarované jablká z vody. Pri Zuzke sa v kuchynke 
učili variť a ochutnávali neznáme príchute a hádali ich názvy. V sále CVČ s 
Diou športovali v prekážkovej dráhe. Potom sme sa všetci spoločne stretli v 
klubovni, hrali sa hry do neskorých večerných hodín. Po večernej hygiene, 
prezlečení do pyžama sme sa uložili do spacákov a na dobrú noc sme si 
pozreli rozprávku ,,Šrek,,. Podarilo sa nám zaspať o pol noci. Zistili sme, že v 
CVČ nestraší, i napriek tomu, že sa v budove odohrala bohatá činnosť. Ráno 
sme sa spoločne naraňajkovali, porozprávali si zážitky z večera a vrátili sa 
domov. 

Divadielko pre deti MŠ
V sále CVČ sa 24. 11. 2010 stretli deti zo škôlok MŠ na ul. Kalvárska, ul. 

Nábrežná ul. Štúrova, aby si spoločne pozreli moderné spracovanie klasickej 
rozprávky Popoluška. Toto predstavenie

pre nich pripravili mladí divadelníci pod názvom Cliparton zo Sniny. Pred-
stavenie bolo veľmi zábavné, hrali v ňom živí herci a maňušky. Deti sa spo-
kojné a s úsmevom na tvári vrátili do škôlok. 

Výlet do Bratislavy
Centrum voľného času usporiadalo dňa 16.11.2010 pre svojich krúžkarov 

každoročný výlet do Bratislavy. Tento rok to neboli vianočné trhy, ale divadel-
né predstavenie ,,Zhŕňajova nevesta,, - pôvodný slovenský muzikál divadla 
Nová scéna. Túto hru naštudovali profesori a študenti bratislavského konzer-
vatória. Predstavenie sa nám veľmi páčilo o čom svedčal záverečný potlesk 
účinkujúcim. Po predstavení deti dostali hodinu voľna v nákupnom centre Avi-
on, kde si kúpili pamiatku na tento deň. I napriek počiatočným problémom s 
autobusom sa tento deň krásne vydaril.

Memoriál Márie Zavarskej
Koncom októbra a v mesiaci november zorganizovalo CVČ - Nová Baňa, 

v spolupráci s učiteľkami materských škôl v meste na uliciach Kalvárskej, 
Nábrežnej a Štúrovej v Novej Bani, ďalší ročník memoriálu Márie Zavarskej. 
Súťaž prebiehala pre deti predškolského veku. Deti pri nej prekonávali dráhu, 
beh, kotúľ vpred, či chôdzu dozadu. Druhou disciplínou bol beh po lavičke a 
poslednou skok z miesta. Deti súťažili s veľkou chuťou, zodpovedne a najlep-
šie družstvá boli odmenené diplomom a sladkou odmenou.

Víťazstvo v MŠ – Kalvárska Nová Baňa získalo družstvo Karinka Šmon-
drková, Barborka Tichánková, Martinka Štullerová, Anežka Ďurčeková a naj-
lepší skokani: Karinka Šmondrková a Dominik Pilnik.

Víťazstvo v MŠ Nábrežná, Nová Baňa získalo družstvo Miška Risová, 
Monika Repiská, Matúš Mádel a Erik Udička a najlepší skokani Tomáš Paca-
laj a Zoe Krištofová,

Druhá predškolácka trieda (učitelky Janka Šušková, Soňa Brodzianska)  
získalo víťazstvo družstvo Rebeka Frolichová, Alex Šrank, Sára Brodzianska  
a Thomas Minka a najlepší skokani Rebeka Frolichová a Martin Lenart.

Víťazstvo v MŠ Štúrova ulica, Nová Baňa, získalo družstvo Eliška Hrčko-
vá, Stelka Adamcová,

Laura Budinská Debora Valentovičová a najlepší skokani Martin Žňava, 
a Veronika Heková.

Návšteva plavárne v Leviciach.
Dňa 20.10.2010 sa skupinka detí z krúžkov CVČ v Novej Bani zúčastnila 

výletu do Levíc. Vlakom sme sa odviezli do Levíc na plaváreň, kde si deti 
dobre zaplávali. Potom ich kroky viedli do Tesca a na prehliadku mestom. 
Nechýbali ani hry v detskom parku.

Tatiana a Tatiana

CVČ  *  CVČ  *  CVČ  *  CVČ  *  CVČ  *  CVČ  *  CVČ  *  CVČ  *  CVČ 
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Tentokrát na lodi…
Už tretíkrát som 

mala vďaka tomu, že 
som žiačkou Gymnázia 
Františka Švantnera a 
vďaka medzinárodnému 
projektu, v ktorom naša 
škola spolupracuje s 
Goetheho inštitútom, 
možnosť vycestovať 
do zahraničia. Prvýkrát 
sme boli v Berlíne, druhý 

raz sme sa ocitli v Mníchove a tentokrát nám umožnili navštíviť mesto 
Drážďany. Od 1.- 6. novembra som sa spolu s Barborou Bednárovou 
z III.A učila pracovať na tvorbe školského nemeckého on-line časopisu 
KLICK. Dokopy nás tam bolo vyše 22 študentov z rôznych krajín: zo 
Slovenska, Maďarska, Slovinska, Poľska, Česka, Estónska. Hneď z 
príchodu nás milo potešili a ubytovali na lodi menom ,,die Koje“. Do izieb 
nás, samozrejme, porozdeľovali rôzne, aby sme čo najviac komunikovali 
po nemecky. Mohli sme spoznávať mesto, navštevovať pamiatky, chodiť 
do kina, divadla, no hlavným cieľom tohto pobytu bolo naučiť sa ešte 
lepšie pripravovať ďalšie vydania on-line časopisu. Učili sme sa od ľudí, 
ktorí sa tejto profesii venujú aktívne, no tiež sme získavali poznatky od 
nemeckých študentov, takže to bolo o to zaujímavejšie. Dozvedeli sme sa, 
ako sa majú upravovať fotky, ako ich vkladať do článkov a všetko ohľadom 
časopisu. Každá krajina sa stará o určitú redakciu. Naša škola spolu s 
Českom tvorí redakciu rezortu Sprachwelten, čiže jazykový svet. Keďže s 
Čechmi nie je problém dohovoriť sa aj v našom rodnom jazyku, máme to 
jednoduchšie ako ostatné školy. Téma Sprachwelten nám veľmi vyhovuje, 
keďže medzi krajinami sú najmä jazykové bariéry, výnimky v gramatike, 
rozdielne výrazy - nápadov je teda veľmi veľa. Celú našu prácu, články, 
fotografie si môžete pozrieť na stránke http://blog.pasch-net.de/klick/. Aj 
v budúcnosti by som sa chcela zaoberať žurnalistikou a masmédiami, 
preto ma táto práca veľmi zaujala. Všetky výdavky nám hradil Goetheho 
inštitút, takže aj takouto cestou by sme sa chceli poďakovať aj našej škole 
za možnosť spoznať, no najmä naučiť sa niečo nové.

Dominika Zduchová II.A, GFŠ 

Z GYMNAZIÁLNYCH LAVÍC

Informácie o štúdiu
Osemročné štúdium – študijný odbor 79025 

gymnázium. Štúdium je určené žiakom, ktorí ukončili 
5. ročník ZŠ. V školskom roku 2011/2012 otvoríme 1 
triedu s počtom žiakov 21.

Štvorročné štúdium – študijný odbor 79025 
gymnázium. Štúdium je určené žiakom, ktorí ukončili 9. 

ročník ZŠ. V školskom roku 2011/2012 otvoríme 1 triedu s počtom žiakov 30.
Kritériá prijímania na obidva typy štúdia zverejníme na stránke školy do 

31. 3. 2011.
Dôležité termíny:

- do 10. apríla 2011 zákonný zástupca žiaka odovzdá riaditeľovi ZŠ 
prihlášku na strednú školu

- do 20. apríla 2011 riaditeľ ZŠ odošle prihlášky na stredné školy
- 9. a 12. máj 2011 – 1. kolo prijímacích skúšok
Kontakt: tel/fax: 045 6857092; www.gfsnbana.edupage.org; e-mail: gfs@

gfsnbana.edu.sk
Na gymnáziu krajšie a teplejšie 

V novembri sme po troch mesiacoch ukončili práce na projekte Výmena 
okien na budove Gymnázia Františka Švantnera Nová Baňa. Tento projekt 
bol realizovaný z finančných prostriedkov EkoFondu a Banskobystrického 
samosprávneho kraja. Výsledkom sú nové plastové okná (väčšinou i so 
žalúziami) a všetky vchodové dvere do budovy. Nahradili sme tak staré a 
často nefunkčné okná, od čoho si sľubujeme predovšetkým úsporu plynu pri 
vykurovaní budovy, ako aj zlepšenie 
podmienok na vyučovaní a celkového 
vzhľadu budovy zvonku i zvnútra.

Poďakovanie:
naše poďakovanie patrí aj firme AB 

TEAM, s.r.o. Žiar nad Hronom, ktorá 
nám výrazne pomohla v prípravnej fáze projektu s vypracovaním projektovej 
dokumentácie.

GFŠ

Čo nového v ZŠ sv. Alžbety
Dňa 10. 11. 2011 sa konalo 

obvodné kolo EXEL FLORBAL 
CUP ZŠ 2010. V tejto súťaži sa 
darilo mladším žiakom, ktorí obsadili 
2. miesto. Družstvo tvorili: Samuel 
Poduška, Martin Budinský, Branislav 
Šály, Patrik Šály, Štefan Štrba, 
Tomáš Káder, Šimon Maruniak.  

Deviataci písali dňa 9. novembra 
2010 KOMPARO. Ide o cvičné 
testovanie žiakov ZŠ zo slovenského 
jazyka a  z matematiky. Výsledky 
testov využijeme na skvalitnenie 
práce učiteľov i prípravu žiakov na 
testovanie Monitor, ktorý nahrádza 
na väčšine škôl prijímacie skúšky na 
stredné školy.

26. 10. 2010 sa konala diecézna 
matematická súťaž: ,,Tri hlavy a tri 
perá“ v Žarnovici. Naši žiaci ukázali, 
že sú šikovní. Z deviatich súťažných 
družstiev sa umiestnili na výbornom 

1. mieste. Družstvo tvorili: Michal 
Ižold - 8. roč., Adam Štuller - 7. roč., 
Martin Budinský - 6. roč.

15. novembra sme oslávili  
patrónku našej školy sv. Alžbetu 
svätou omšou vo farskom kostole. 
Po svätej omši si žiaci pozreli 
muzikál o tejto svätici. 

Sv. Alžbeta bola dcérou 
uhorského kráľa Ondreja II. a jeho 
manželky Gertrúdy, pochádzajúcej 
z Bavorska. V Bratislave, kde sa 
narodila, prežila prvé štyri roky 
svojho života. Z politických dôvodov 
bola už ako jednoročná zasnúbená 
s durínskym grófom Ľudovítom IV., 
ktorý mal v čase zásnub len osem 

rokov. Do svojich štyroch rokov 
žila sv. Alžbeta na rodičovskom 
kráľovskom uhorskom dvore, odkiaľ 
bola v 1211 prevezená do sídla 
svojho snúbenca na hrad Wartburg v 
Durínsku. Po dovŕšení 14 rokov sa sv. 
Alžbeta zosobášila s Ľudovítom IV. Z 
toho manželstva pochádzajú tri deti: 
syn Hermann, neskorší nástupca 
Ľudovíta IV.; Sofia, neskoršia 
brabantská kňažná a Gertrúda, 
ktorá sa stala rehoľníčkou a je 
dodnes uctievaná ako blahoslavená. 
Sv. Alžbeta užívala síce kniežací 
majetok, no nie pre seba, ale pre 
chudobných a chorých, pretože 
jej život bol zreteľne poznačený 
ideálmi jej súčasníka sv. Františka 
z Assisi. Grófovým príbuzným sa 
však počínanie sv. Alžbety nepáčilo. 
Po tom, čo Ľudovít IV. v roku 1227 
zahynul v južnom Taliansku počas 

križiackej výpravy, príbuzní 
jej manžela proti sv. Alžbete 
tvrdo zakročili. Odňali jej deti, 
odmietli uznať jej dedičské 
nároky po manželovi a 
vyhnali ju z Wartburgu. Sv. 
Alžbety sa ujal jej posledný 
spovedník, známy kazateľ 
Konrád z Marburgu. Ten 
pre ňu vymohol aspoň časť 
majetku z jej dedičského 
podielu. Sv. Alžbeta sa ho 
však vzdala v prospech 

nemocnice v Marburgu, kde až 
do svojej smrti v roku 1231 slúžila 
chorým. Posledné roky svojho života 
prežila v chudobe a v maximálnom 
odriekaní. Zomrela 24 - ročná a na 
jej hrobe sa udialo mnoho zázrakov. 
Už štyri roky po jej smrti vyhlásil 
pápež Gregor IX. Alžbetu Uhorskú 
za svätú. Sv. Alžbeta sa zobrazuje 
často s chlebom a ružami. Chlieb, 
ktorý niesla chudobným, sa premenil 
na ruže pred zrakom jej príbuzných, 
ktorým sa jej dobročinnosť nepáčila. 
Je patrónkou vdov, sirôt, chudobných 
a charitatívnych organizácií.

M. Solčanová

Družinársky viacboj
Dňa 27. októbra 2010 

CVČ Nová Baňa v spolu práci 
So ZŠ Brehy pripravilo pre deti 
z družiny a krúžkarov súťaž s 
názvom Družinársky viacboj. 
Súťažiaci boli rozdelení do 
5-členných družstiev a plni-
li netradičné disciplíny napr. 
prechod z kameňa na kameň, 
prenos raneného, skákanie na 
troch nohách, vytváranie ob-
rázkov z vrchnáčikov a iné. Po 
skončení súťaže si víťazstvo 

odniesli družinári: Ján Fiala, Peter Michalec, Filip Brodziansky, Tomáš Ďur-
kov a Norbert Brodziansky. 2.miesto krúžkari: Dominika Čunderlíková, Lenka 
Marková, Zdeno Tomčáni, Michal Hrica a Adam Marsinszký. 3.miesto získali 
družinári Peter Čunderlík, Marek Drábik, Radko Maslen, Šimon Tabernaus, 
Michal Majer. 

Ostatné deti boli divákmi a už sa tešia na Mikulášsky viacboj. Porotu tvo-
rili pani vychovávatelky Magda Zigová a Marika Galbavá. Touto cestou sa im 
chceme poďakovať za pomoc pri aktivite.  

CVČ
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AK ČÍTAŠ, ABY SI SI 
ZAPAMäTAL, ZABUDNEŠ.

AK ČÍTAŠ, ABY SI 
POROZUMEL, ZAPAMäTÁŠ SI!

O tom, že v knižnici môže byť 
naozaj príjemne, svedčia aj aktivity a 
záujem žiakov o dianie v nej. Škol-
ská knižnica pri Gymnáziu Františka 
Švantnera sa môže po troch mesi-
acoch nového školského roka po-
chváliť rozmanitosťou, náročnosťou 
i pružnosťou, o čom svedčia podu-
jatia, ktoré organizuje. Zapojili sme 
sa do česko - slovenského projektu 
Záložka do knihy spojuje školy, po-
slali sme výtvarné práce do súťaže 
Do knižnice, sledovali sme priebeh 
programu Moja naj kniha. Mladí re-
citátori sa zúčastnili Krajskej tvorivej 

dielne recitátorov a poslali sme vy-
pracovanú žiadosť o zamestnanecký 
grant VÚB s cieľom posilniť aktivity 
v knižnici. Vyvrcholením našej je-
sennej činnosti bolo zapojenie sa do 
súťaže o najzaujímavejšie podujatie 
v školskej knižnici, ktorá bola vyhlá-
sená pri príležitosti Medzinárodného 
dňa školských knižníc.

Túto udalosť si od roku 1999 
pripomíname každý štvrtý októbrový 
pondelok. 25. 10. 2010 školský roz-
hlas krátko informoval o význame 
tohto dňa v knižničnej školskej práci 
a vyzval do súťaže o najzaujímavej-
šiu knihu, resp. knihu, ktorá ovplyvni-
la, ovplyvňuje môj život, jednoducho 
je pre mňa zvlášť výnimočná.

Žiaci prinášali do školskej knižni-
ce rôzne knižné tituly, rozprávali pred 
svojimi spolužiakmi, prečo považujú 
knihu, ktorú priniesli, za originálnu a 
postupne vznikala v našej školskej 
knižnici zaujímavá výstava najroz-
manitejších kníh - malých i obrov-
ských, krásne ilustrovaných, tenkých 
i hrubých, ale aj kníh, ktoré žiakov 
oslovili obsahovo - encyklopédie, 
slovníky, rozprávky, tajuplné príbehy, 
a pod.

 Ostatné aktivity prebiehali na 
jednotlivých vyučovacích hodinách: 
na hodinách slovenského jazyka, 
výtvarnej výchovy a fyziky. Boli pri-
pravené formou zážitkového učenia 
a súčasťou stretnutia s každou trie-
dou bolo rozprávanie o knižniciach, 
prezentácia aktivít krúžku Čítame si 
v knižnici a vyvrcholením programu 
s každou triedou bola beseda o tom, 
ako vzniká kniha. 

Cieľom našich aktivít v rám-
ci Medzinárodného dňa školských 
knižníc bolo žiakom ukázať pest-
rosť, bohatstvo a rozmanitosť kníh, 

neustále posilňovať ich 
čitateľskú gramotnosť, po-
znávať zdroje, zariadenia a 
inštitúcie, vďaka ktorým je 
náš kontakt s knihou mož-
ný. V našich aktivitách sme 
sa snažili posilniť najmä in-
formatickú prípravu žiakov 
– nadobudnutie základných 
vedomostí o všeobecných 
a bibliografických zdrojoch 
informácií a schopnosť ich 
využívať. Pozitívne hodno-
tíme spoluprácu žiakov na 
hodine, aktivitu, vystupova-

nie a prezentovanie úloh.
Hodiny sa páčili predovšetkým 

žiakom, ktorí ocenili zmenu prostre-
dia, prácu s informáciami, rôznoro-
dosť aktivít. Knižnica a knihy naozaj 
slúžili svojmu účelu. Bola plná žia-
kov, ktorí skutočne zažívali pestrosť, 
bohatstvo a rozmanitosť kníh. Púta-
vou formou sa vnárali do sveta kníh, 
hľadali, objavovali a spoznávali.

PaedDr. Renáta Juhásová, 
školská knihovníčka GFŠ

Servis profesijných informácií pre žiakov 8. a 9. ročníkov Stredo-
školák poriadaný Centrom pedagogicko-psychologického poradenstva 
a prevencie sa konal dňa 23.11.2010 v Mestskom kultúrnom centre v 
Žiari nad Hronom.

Stredná odborná škola obchodu a služieb v Novej Bani sa tu pre-
zentovala v konkurencii viac ako 40  škôl zo Slovenska.

Študentky Adriana Štrbíková, Anna Polcová a Ľuboslava Jagdvir-

thová pod vedením Ing. Ingrid Barancovej v priebehu dňa poskytovali 
základné informácie o štúdiu a dianí v našej škole. Pre návštevníkov 
pripravili výrobky cvičnej firmy, ukážky a ochutnávku  sladkých dobrôt.

Pre žiakov tiež bol pripravený propagačný materiál, výrobky študen-
tov školy, ktoré bližšie predstavili  našu školu.

 Ing. Ingrid Barancová

„ Stredoškolák 2010“

Fénixáci spoznávali 
najstaršiu chránenú 

lokalitu
S p o z n á v a ť 

zaujímavé prírodné 
a historické lokality v 
regióne, ale aj rôznych 
častiach Slovenska, to 
je cieľom vlastivedno 
– turistických podujatí, 
ktoré pre svojich 
členov pravidelne 
pripravuje Detská 
organizácia Fénix 
v Novej Bani. 
Počas posledného 

októbrového piatku navštívili Fénixáci 
Szábóovu skalu, ktorá bola vyhlásená za 
prírodnú rezerváciu už v roku 1907, ako 
prvá na Slovensku. Výstup na hrebeň 
z obce Lehôtka pod Brehmi mierne 
skomplikovalo nie práve najlepšie turistické 
značenie, no účastníci podujatia ho zvládli 
bez problémov. Aj tento raz odmenou 
za námahu boli zaujímavé výhľady do 
Žiarskej kotliny, na hrebeň Vtáčnika a na 
najbližšie okolie, ktoré lemujú Štiavnické 
vrchy. Nechýbali ani informácie z oblasti 
histórie, flóry, fauny a geológie a pri 
zostupe ani malá exkurzia na okraji lomu, 
kde sa ťaží perlit. V Lehôtke pod Brehmi 
deti zaujal „Gazdovský dvor“, ktorý sa 
nachádza v strede obce a mohol by byť 
inšpiráciou aj pre iné obce či mestá. V Žiari 
nad Hronom po návšteve Tesca Fénixákov 
čakal už tradičný relax v krytej plavárni.

Vedenie ÚSpR Fénix

Boli sme na beňadickom Háji
Keď sme vystúpili v 

Hronskom Beňadiku, čakal 
nás výstup na Háj cestou 
vedľa kláštora. Pri prvom 
zatavení sme sa dozvedeli 
niekoľko zaujímavostí z jeho 
novšej histórie. Po miernom 
stúpaní sme sa dostali k 
vyhliadke na skale s krížom. 
Z nej bol pekný výhľad na 
okolie Hronského Beňadika, 
na časť Slovenskej brány a 
západnú časť Štiavnických 
vrchov. Ďalšie zastavenie bolo 
pri morovej kaplnke, kde sme 
sa čosi dozvedeli o jej histórii. 
Potom nás čakal zostup do časti 
Psiare, kde sme sa tiež dozvedeli o 
histórii a prírodných zaujívostiach a 
prešli sme k prielomu Hrona, odkiaľ 
bol pekný výhľad na Krivín. Tu nás 
čakal mikrobus, ktorý nás doviezol 
do Levíc. Po návšteve Tesca a 

Hypernovy sme odišli do plavárne, 
v ktorej sme si mohli na záver aj 
zaskákať. Výlet bol super a dúfam, 
že aj v Bratislave nám bude tak fajn.

Členka Fénixu Michaela Ličková, 
fotografie vedenie ÚSpR Fénix.
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Stavebné úpravy v byte sú dnes samozrejmosťou. Vybúranie steny či 
výmena radiátorov však môžu spôsobiť problémy celému domu. Navyše 
zmeny v byte treba oznámiť alebo žiadať povolenie. Netýka sa to však 
výmeny okien, podlahy či kuchynskej linky, ak tá zostane na pôvodnom 
mieste. Ak ju však chcete premiestniť, zasahujete do rozvodov. Na to už 
treba súhlas ostatných vlastníkov bytov.

Iba málo vlastníkov bytov sa podľa skúseností správcovských 
spoločností zamýšľa nad tým, či stavebnými úpravami v byte neporušujú 
predpisy.

„Nie každý vlastník bytu vie zodpovedne posúdiť, či plánované 
stavebné úpravy alebo udržiavacie práce podliehajú ohláseniu alebo 
stavebnému povoleniu,“ hovorí Václav Kadlec, riaditeľ odboru štátnej 
stavebnej správy a územného plánovania, ktoré spadá pod ministerstvo 
vnútra. Skôr ako majiteľ začne akékoľvek stavebné práce vo svojom byte, 
mal by sa poradiť na príslušnom stavebnom úrade.

Podľa skúseností správcovských spoločností sa však iba málo 
vlastníkov zamýšľa nad tým, či stavebnými úpravami vo svojom byte 
neporušujú predpisy. Mnohí si navyše neuvedomujú ani možné dôsledky. 
Dom je totiž jeden celok a vlastníci jednotlivých bytov nemôžu svojvoľne 
zasahovať do konštrukcie stavby. Mohli by tým ohroziť statiku budovy 
alebo inak poškodiť stavbu.

Pri stavebných úpravách, ktorými sa nezasahuje do nosných konštrukcií 
stavby a nemení sa spôsob užívania stavby, väčšinou stačí ohlásiť svoj 
úmysel príslušnému stavebnému úradu podľa miesta bydliska. Úrad však 
môže rozhodnúť, že plánované práce ohlásiť nestačí a treba stavebné 
povolenie.

Pri zmene stavieb, ako je prístavba či nadstavba, sa podľa zákona 
stavebné povolenie vyžaduje vždy. Na povolenie treba čakať aj pri 
stavebných úpravách, ktoré menia vzhľad stavby – napríklad pri zasklení 
lodžie alebo niekedy aj pri osadení satelitu či klimatizačnej jednotky.

Pri zmene usporiadania miestností v byte – napríklad presunutím 
kuchyne či kúpeľne na iné mesto, sa stavebné úpravy nezaobídu bez 
prekládky rozvodov. Rovnako aj pri výmene starých radiátorov za nové 
alebo pri ich premiestnení aj sťahovaní kuchynskej linky. Vlastníci sa 
mylne domnievajú, že takéto rozhodnutie je iba v ich kompetencii, veď 
narábajú so svojím vlastným majetkom.

„Vo väčšine prípadov sa stavebnými úpravami zasahuje do spoločných 
častí a zariadení bytového domu. Tieto zásahy si preto vyžadujú 
súhlas ostatných vlastníkov,“ upozorňuje Jana Adamová, správkyňa 
zo spoločnosti Spokojné bývanie. Všetky spoločné časti a zariadenia 
bytového domu sú totiž podľa zákona o vlastníctve bytov a nebytových 
priestorov v podielovom spoluvlastníctve všetkých vlastníkov.

Úpravy v byte sa riadia nielen stavebným zákonom a zákonom o 
vlastníctve bytov a nebytových priestorov, ale aj mnohými ďalšími 
predpismi, vyhláškami aj zmluvami, napríklad zmluvou o výkone správy, 
zmluvou o spoločenstve, zákonom, požiarnymi predpismi a podobne.

Úpravy bytu teda nie sú len o rozhodnutí majiteľa. Kto to nevie alebo 
nerešpektuje, hrozí mu pokuta a problémy so susedmi. „Majitelia bytov si 
musia uvedomiť, že na rozdiel od rodinného domu sa chyby spôsobené 
vlastníkmi prejavia vo väčšine prípadov nielen u nich, ale aj u susedov,“ 
apeluje Adamová.

Ak vlastník stavebné úpravy zrealizuje bez ohlásenia stavebnému 
úradu alebo stavebného povolenia, porušuje stavebný zákon a stavebný 
úrad je povinný začať priestupkové konanie. Kto úpravy v byte neohlási, 
môže dostať pokutu do 330 eur a keby si úpravy vyžadovali ešte aj 
stavebné povolenie, môže za stavanie bez povolenia zaplatiť pokutu 
až do výšky 830 eur. Stavebný úrad skúma, či je možné dodatočne 
úpravy povoliť a môže vlastníka bytu vyzvať, aby predložil žiadosť o ich 
dodatočné povolenie. Ale môže nariadiť aj ich odstránenie. Vo vlastnom 
záujme je teda lepšie vopred si preveriť, za akých podmienok sa dajú 
plánované úpravy uskutočniť.

Čo môžu spôsobiť stavebné úpravy v byte
1. Búranie otvorov do nosných konštrukcií alebo ich úplné odstránenie 

môže mať za následok statické poruchy bytového domu.
2. Zaťaženie dosky pri zasklievaní lodžie presklenou stenou namiesto 

zábradlia môže tiež viesť k statickým poruchám.
3. Pri zasklení lodžie a vybúraní dverí a okna lodžie dôjde k zväčšeniu 

vykurovacej plochy, čo má za následok zmenu údajov na rozpočítavanie 
tepla.

4. Výmena radiátorov alebo iné zásahy do systému vykurovania môžu 
(pokračovanie na str. 15)

Prečítali
Úpravy                v

MATERSKÉ CENTRUM
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PRÍĎTE MEDZI NÁS !!!
MC Gašparko, Nábrežná 2, Nová Baňa, sídlime v MŠ

OZNAMUJE:
1. 12.,15. 12. 2010 o 16.30 hod – Hocus Lotus angličtina – kurz 

angličtiny pre najmenšie deti od 1,5 roka sa opiera o metódu Hocus-
Lotus (Taliansko), zároveň je popretkávaný pesničkami, básničkami a 
hrami s deťmi. Rodič na hodine aktívne spolupracuje a hrá sa s dieťa-
ťom, pričom sa, samozrejme, tiež učí anglický jazyk. Dieťa nie je nútené 
hovoriť, spievať, ani hrať sa. Hodina má byť pre deti zábavou. Jazyk je 
podávaný formou hry, divadielka a pesničiek. Veríme, že sa vám pesnič-
ky a rozprávky zapáčia natoľko, že si ich budú vaše deti s vami „hmkať“ 
a po čase si ich budú aj pospevovať pri hraní sa. Cena: 2 €/lekcia

16. 12 .2010 od 15.00 - 18.00 hod – Vianoce v Gašparku  – Milí 
rodičia, starí rodičia, opatrovatelia a všetci ostatní, ktorí sa s láskou sta-
ráte o to najcennejšie, čo v živote máme – svoje deti,  pozývame vás 
načerpať vianočnú atmosféru spojenú s vianočnými trhmi. Ak zháňate 
darček pre svojich najbližších, v MC ho určite nájdete za prijateľné ceny. 
Pre detičky sme pripravili tvorivé dielničky. 

V čase od 23. 12.2 010 do 9. 1. 2011 bude materské centrum pre 
verejnosť zatvorené! V novom roku sa na vás tešíme od 10. 1. 2011. 

KUK do budúceho mesiaca:
V JANUÁRi bude v MC Gašparko vždy počas otváracích hodín pre-

biehať Burza detských karnevalových kostýmov. Ak  chcete kostým 
predať, alebo kúpiť, ste u nás vítaní!

Zároveň štartujeme Kurzy masáží detičiek. Masáže budú prebie-
hať vždy v pondelok doobeda. Dieťatko treba prihlásiť v MC dopredu, 
pretože maximálny počet na jeden deň sú tri deti. Masáž trvá približne 
20 minút. Cena: 4 €/1 masáž + vstup do MC

Výzva pre všetkých, ktorí si chcú rozšíriť vlastné obzory a zruč-
nosti a „zvýšiť si vlastnú hodnotu na trhu práce“! Máte poslednú 
šancu prihlásiť sa na Počítačový kurz pre dospelých, kde sa naučíte 
základy práce s PC, Word, Excel, PowerPoint... Podmienkou je priniesť 
si vlastný alebo požičaný notebook. Cena: 10 €/5 hodín

PRAVIDELNÉ AKTIVITY:
- NOVINKA: každý utorok doobeda od 10.00-11.00 – Zlatá brána – 

hudobno-pohybové cvičenia pre rodičov s deťmi;
- každý štvrtok doobeda od 10.00 – 12.00 – tvorivé dielne pre deti;
- práca na počítači (internet).
ĎAKUJE:
- Mestu Nová Baňa za finančnú dotáciu, ktorú sme už tradične pou-

žili na zakúpenie vianočných darčekov pre MC, ktoré sme rozbalili spolu 
s Mikulášom 8. 12. 2010, COOP Jednote Žarnovica za mikulášske slad-
kosti pre deti, DUMAS PLUS s.r.o. za poskytnutie občerstvenia počas 
Dňa otvorených dverí a pri ďalších príležitostiach, firmám KOVACO a 
ELBA. H. za poskytnutie finančných prostriedkov, ktoré budú priebežne 
využívané na divadielka a odmeny pre detičky;

- všetkým kupujúcim a predávajúcim na burzách a vianočných 
trhoch. Výťažok z predaja sme použili  na financovanie divadelného 
predstavenia;

- mamičkám, ktoré sa aktívne zapájajú a vymýšľajú pre všetkých 
drobcov a ostatné mamičky aktivity, ktoré prispievajú k ich ďalšiemu 
rozvoju.

Nech Vám k sviatočnej atmosfére Vianoc prispeje i naše skromné, 
ale úprimné želanie všetkého dobrého v novom roku a hlavne veľa ra-
dosti v detských očkách! Ďakujeme za prejavenú dôveru v roku 2010. 
Zároveň sa tešíme na ďalšiu spoluprácu.

Radi vás uvítame v MC Gašparko aj v roku 2011!
Vstupné do MC Gašparko – 1€ pre rodinu (rodič s dieťaťom). Pois-

tenci VšZP majú 10% zľavu na bežný vstup do MC. Zároveň poskytuje-
me opatrovateľskú službu - dieťa/hod/1€.

Bližšie informácie na www.materskecentra.sk 
alebo na tč. 0905/942 616, príp. 0911/942 616.



byte                     môžu                    poškodiť                    susedov
mať za následok potrebu úpravy hydraulického vyregulovania, niekedy 
až nové nastavenia.

5. Preložením kúpeľne, sprchovacieho kúta, WC, ale aj kuchynskej 
linky sa sťažuje práca pri zisťovaní lokálnych porúch.

Čo obsahuje ohlásenie úprav stavebnému úradu
1. meno, priezvisko a adresu vlastníka bytu,
2. údaj o tom, kde sa majú úpravy alebo práce uskutočniť,
3. rozsah a účel úprav a prác a ich jednoduchý technický opis,
4. doklad o vlastníctve k stavbe (dá sa nahradiť čestným vyhlásením),
5. písomná dohoda s vlastníkom stavby, ak úpravu alebo udržiavacie 

práce bude uskutočňovať nájomca
6. stanovisko orgánu štátnej pamiatkovej starostlivosti, ak ide o 

stavebnú úpravu alebo udržiavacie práce na kultúrnej pamiatke alebo na 
stavbe v pamiatkovo chránenom území.

Kedy treba stavebné povolenie
1. Stavebné povolenie je potrebné v prípade, že stavebný zákon a 

vykonávacie predpisy k nemu alebo osobitné predpisy neustanovujú 
inak pri stavbách každého druhu bez zreteľa na ich stavebnotechnické 
vyhotovenie, účel a čas trvania; stavebné povolenie sa vyžaduje aj pri 
zmene stavieb, najmä pri prístavbe, nadstavbe a pri stavebných úpravách.

2. Ohlásenie stavebnému úradu stačí:
a) pri jednoduchej stavbe, jej prístavbe a nadstavbe, ak tak určil 

stavebný úrad v územnom rozhodnutí,
b) pri drobných stavbách, ktoré plnia doplnkovú funkciu k hlavnej 

stavbe a ktoré nemôžu podstatne ovplyvniť životné prostredie,
c) pri stavebných úpravách, ktorými sa podstatne nemení vzhľad 

stavby, nezasahuje sa do nosných konštrukcií stavby, nemení sa spôsob 
užívania stavby a neohrozujú sa záujmy spoločnosti,

d) pri udržiavacích prácach, ktoré by mohli ovplyvniť stabilitu stavby, 
požiarnu bezpečnosť stavby, jej vzhľad alebo životné prostredie a pri 
všetkých udržiavacích prácach na stavbe, ktorá je kultúrnou pamiatkou.

Ako postupovať pri stavebných úpravách
1. Vlastník, ktorý sa rozhodne vykonať stavebné úpravy, by mal 

kontaktovať stavebný úrad a poradiť sa, či potrebuje stavebné úpravy 
úradu písomne ohlásiť alebo či na ne potrebuje povolenie.

2. Ak plánované práce treba ohlásiť, vlastník musí vyplniť a odovzdať 
tlačivo a čakať na písomnú odpoveď stavebného úradu, ktorý buď 
oznámi, že nemá námietky, alebo môže určiť, že ohlásené úpravy je 
možné zrealizovať len na základe stavebného povolenia.

3. Stavebný úrad môže úpravy legalizovať dodatočne alebo nariadiť 
ich odstránenie.

4. Za stavebné úpravy bez ohlásenia a bez stavebného povolenia 
môže udeliť pokutu.

5. So stavebnými úpravami väčšinou musia súhlasiť aj vlastníci 
ostatných bytov a nebytových priestorov v dome, ak zasahujú do 
spoločných zariadení a spoločných priestorov domu.

6. Ak vlastník bytu stavebnými úpravami znemožní alebo obmedzí 
prístup k spoločným zariadeniam alebo priestorom domu napríklad 
zamurovaním rozvodov, správca či spoločenstvo môžu požiadať súd, aby 
mu nariadil ich odstránenie na vlastné náklady.

7. Vlastník podľa novely bytového zákona zodpovedá za vzniknuté 
škody v prípade nesprístupnenia bytu alebo nebytového priestoru na 
požiadanie pri opravách, úpravách a revíziách spoločných zariadení 
domu.

OTÁZKY A ODPOVEDE
Je na stavebné úpravy v byte potrebné povolenie úradu?
Stavebný zákon vymedzuje, že stavby, ich zmeny a udržiavacie práce 

na nich sa môžu uskutočňovať iba podľa stavebného povolenia alebo 
na základe ohlásenia stavebnému úradu. Zákon presne vymedzuje, 
pri ktorých stavbách a stavebných prácach stačí ohlásenie. Stavebník 
môže uskutočniť ohlásené stavebné práce len na základe písomného 
oznámenia stavebného úradu, že proti ich uskutočneniu nemá námietky, 
alebo určí, že na úpravy potrebuje stavebné povolenie. 

Treba úradu ohlásiť aj výmenu okien alebo výmenu kuchynskej 
linky?

Nie, na tieto prestavby nie je potrebné ohlásenie úradu, ale iba v 
prípade, keď kuchynská linka zostáva na pôvodnom mieste.

Treba mať povolenie na výmenu bytového jadra?
Kompletnú výmenu bytového jadra vrátane nosných častí stien nie 

je možné považovať za udržiavacie práce, a preto podlieha ohláseniu 

sme                    za                       vás ...
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Deň zdravotne postihnutých
3. december je vyhlásený za 

Deň zdravotne postihnutých. V 
našom meste máme tiež zdravotne 
postihnutých občanov, ktorí 
nechtiac, dočasne alebo natrvalo 
museli zanechať svoje pracoviská, 
prácu, ktorú mali radi. Sú medzi 
nimi i mnohí dôchodcovia u ktorých 
sa s pribúdajúcimi rokmi dostavujú 
zdravotné ťažkosti.

Nemusia sa však cítiť sami, 
opustení, nepotrební. Združujú sa v 
Základnej organizácii Slovenského 
zväzu zdravotne postihnutých v 
Novej Bani. Organizácia má 257 
členov. Okrem Novobančanov 
sú v nej aj členovia z Tekovskej 
Breznice, Orovnice a Malej Lehoty. 
Výbor ZO pod vedením predsedu 
Jozefa Holého a úsekoví dôverníci 
sa pravidelne schádzajú každý 
prvý štvrtok v mesiaci v Mestskom 
klube, kde hodnotia, plánujú 
rôzne akcie pre členov. Sú to 
predovšetkým zájazdy a vychádzky 
do prírody v nedeľné popoludnia. 
Tento rok boli pre členov (ale i 
nečlenov) organizované zájazdy ne 
termálne kúpalisko v Podhájskej, 
v Kremnici a tiež poznávacie – 
nákupné zájazdy do Poľska. V 
zimných mesiacoch sú obľúbené 
zájazdy na divadelné predstavenia 
do Divadla J. G. Tajovského 
vo Zvolene. Pri organizovaní 
zájazdov spolupracujeme s MKD a 
Jednotou dôchodcov v Novej Bani. 
Nezabúda sa ani na jubilujúcich 

a starších 
členov, ktorí s 
blahoželaním 
dostanú aj 
malé darčeky. 
Ť a ž š i e 
chorých a 
l e ž i a c i c h 
č l e n o v 
n a v š t e v u j ú 
úsekoví dôverníci doma. Členovia 
si pochvaľujú aj výročné členské 
schôdze, na ktorých tradične 
nechýba posedenie – tancovačka 
pri hudbe. Spevácka skupina 
Jesienka, v ktorej je veľa našich 
členiek, rozdáva dobrú náladu 
nielen na schôdzach našej ZO, ale 
aj na iných podujatiach v meste. 
S plánovanými akciami, plánmi, 
správami ZO sa členovia môžu 
oboznámiť na výveske pri VÚB. 
Radi privítame v našej organizácii 
nových členov!

Organizácia zdravotne 
postihnutých ďakuje za pomoc 
a finančnú podporu Mestu Nová 
Baňa, Obecným úradom v M. 
Lehote, Tek. Breznici, Orovnici a 
všetkým novobanským sponzorom, 
ktorí podporujú činnosť, a tak 
pomáhajú zdravotne postihnutým.

Výbor ZO SZZP želá 
členom zlepšenie zdravia, viac 
pohody, pochopenia, veľa 
lásky, pozornosti od svojich 
najbližších ale i od spoločnosti !

Členka výboru

stavebnému úradu alebo stavebnému povoleniu.
Ako postupovať v prípade, že vlastník poškodí úpravami vo 

svojom byte vlastníkov iných bytov? Napríklad ak poruší systém 
vnútorných rozvodov v byte, alebo ak začala zatekať strecha, alebo ak 
bola porušená statika domu vybúraním steny?

Stavebník je po skončení prác povinný uviesť všetko do pôvodného 
stavu. Ak to nie je možné, musí dotknutému poskytnúť náhradu. Hovorí o 
tom Občiansky zákonník. Rozhodovanie o náhrade škody je v kompetencii 
súdu. Ak vlastník bytu stavebnou činnosťou spôsobil škodu a neodstránil 
ju, môžu ostatní vlastníci alebo nimi poverená osoba požiadať stavebný 
úrad o vykonanie štátneho stavebného dohľadu. Stavebný úrad začne 
konanie o odstránení, resp. o dodatočnom povolení stavby. Vlastník 
bytu nepovolenej zmeny stavby je povinný podať žiadosť o dodatočné 
povolenie. K žiadosti doloží doklady, ktorými preukáže, že dodatočné 
povolenie zmeny stavby nie je v rozpore s verejnými záujmami.

Čo ak sused stavebnými úpravami obťažuje svoje okolie?
Občiansky zákonník určuje, že vlastník sa musí zdržať všetkého, čím 

by nad mieru obťažoval iného alebo čím by vážne ohrozoval výkon jeho 
práv. Vlastník je povinný vykonávať stavebné úpravy tak, aby neobmedzil 
a neohrozil ostatných. V prípade vzniku škody je povinný bez odkladu 
urobiť nápravu.

Kde sa môžu poškodení vlastníci bytov domáhať náhrady škody?
Náhradu škody spôsobenej nekvalitnou, resp. neodborne vykonanou 

prácou, si môžu vlastníci ostatných bytov vymáhať v občiansko– právnom 
konaní na súde – ak nedôjde k dohode.

Zdroj: http://byvanie.pravda.sk/upravy-v-byte-mozu-poskodit-susedov-
dva-/sk-bpeniaze.asp?c=A101031_092842_sk-bpeniaze_p01 

OVŽP
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Veľká novela živnostenského zákona
Od 1. júna 2010 nadobudol na území SR účinnosť zákon č. 136/2010 

Z.z. o službách na vnútornom trhu a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov. Dôvodom prijatia zákona bolo preniesť do právneho poriadku 
Slovenskej republiky Smernicu Európskeho parlamentu a Rady 2006/123/
ES z 12. 12. 2006 o službách na vnútornom trhu, ktorá má zabezpečiť súlad 
nášho právneho poriadku s právom Európskeho spoločenstva a slobodu 
voľného pohybu služieb, liberalizovať služby, odstraňovať neprimerané, 
neopodstatnené a diskriminačné prekážky pri poskytovaní služieb a 
zjednocovať podmienky v oblasti poskytovania služieb v jednotlivých 
členských štátoch EÚ. Zákon o službách na vnútornom trhu upravuje práva 
a povinnosti poskytovateľov služieb, práva príjemcov služieb, dozor nad 
poskytovateľmi služieb, činnosť jednotných kontaktných miest a spoluprácu 
s orgánmi iných členských štátov Európskej únie. Otvoril sa priestor aj na 
cezhraničné poskytovanie služieb v krajinách Európskej únie.

Zákon o službách na vnútornom trhu významným spôsobom 
novelizuje aj zákon č. 455/1991 Zb. o živnostenskom podnikaní v znení 
neskorších predpisov (živnostenský zákon). Ide hlavne o zjednodušenie 
administratívnych procedúr a zníženie administratívnej náročnosti, najmä 
pri vstupe podnikateľov (fyzických aj právnických osôb) do podnikania, 
rozšírenie služieb jednotných kontaktných miest (JKM), ktoré pracujú na 
všetkých živnostenských úradoch. 

Úlohy JKM plnia všetky odbory živnostenského podnikania na 
obvodných úradoch v SR. JKM sústreďujú jednotlivé administratívne úkony 
súvisiace s podnikaním na jednom mieste a zabezpečujú pre podnikateľov 
všetky formality, ktoré súvisia so získaním prístupu k podnikaniu alebo s jeho 
výkonom, poskytujú informácie o všeobecných a osobitných podmienkach 
podnikania,  kontaktoch na orgány, ktoré sú príslušné na rozhodovanie vo 
veciach podnikania, možnostiach prístupu k verejnej časti registra. Prijímajú 
údaje a doklady potrebné na začatie podnikania (ohlásenie živnosti, správne 
poplatky). 

Medzi zásadné zmeny týkajúce sa podnikateľov vyplývajúce z novely 
živnostenského zákona patrí:

1. Zrušenie kategórie koncesovaných živností.
Živnostenské listy a koncesné listiny vydané do 31. 5. 2010 zostávajú v 

platnosti. Tam, kde sa v osobitných predpisoch používa názov „živnostenský 
list“ alebo názov „koncesná listina“, rozumie sa tým „osvedčenie o 
živnostenskom oprávnení“.

V súvislosti s koncesnými listinami vydanými do 31. 12. 2010 na 
vykonávanie vnútroštátnej nákladnej cestnej dopravy, vnútroštátnej 
autobusovej dopravy a vnútroštátnej taxislužby je potrebné poukázať 
na riešenie situácie na úseku cestnej motorovej dopravy v prechodnom 
období, kde došlo k zmene živnostenského oprávnenia (koncesnej listiny) 
na povolenie na jeho vykonávanie v zmysle § 42d zákona č. 168/1996 Z.z. 
o cestnej doprave v znení neskorších predpisov. Ak v súčasnom období, 
t.j. od 1. 6. 2010 dôjde k zmene počtu vozidiel, zmene miesta podnikania 
(sídla), zmene zodpovedného zástupcu, dopravca oznámi túto skutočnosť 
príslušnému Krajskému úradu pre cestnú dopravu a pozemné komunikácie, 
ktorý ju následne oznámi príslušnému živnostenskému úradu, ktorý premietne 
tieto zmeny do živnostenského registra bez správneho poplatku.

2. Obligatórna registrácia fyzických osôb k dani z príjmov a 
prihlasovanie do systému zdravotného poistenia.

Pri získavaní oprávnenia na podnikanie prostredníctvom jednotného 
kontaktného miesta si fyzická osoba splní na jednom mieste povinnosť 
oznámiť údaje potrebné na registráciu a oznámenie daňovníka podľa 
osobitného predpisu a prihlásiť sa do systému zdravotného poistenia. Fyzická 
osoba, ktorá neuvedie názov zdravotnej poisťovne, v ktorej je registrovaná na 
povinné zdravotné poistenie, musí vyplniť údaje vyžadované pre prihlásenie 
sa do systému povinného zdravotného poistenia.

3. Zjednodušenie administratívy.
Živnostenské úrady (JKM) vydávajú od 1. 6. 2010 jednotné doklady 

o živnostenskom oprávnení – „Osvedčenia“. Jedno osvedčenie o 
živnostenskom oprávnení obsahuje všetky predmety podnikania uvedené v 
ohlásení živnosti. Správny poplatok sa vyberá za každý predmet podnikania 
(1 voľná živnosť 5 eur, 1 remeselná, viazaná živnosť 15 eur). O pozastavení 
prevádzkovania živnosti a zmene obdobia pozastavenia prevádzkovania 
živnosti sa nevydávajú rozhodnutia. Podnikatelia pozastavenie oznamujú 
živnostenskému úradu, jeho účinky nastávajú najskôr dňom doručenia 
oznámenia a doba pozastavenia nesmie byť kratšia ako 6 mesiacov a dlhšia 
ako 3 roky. Správny poplatok sa vyberá vo výške 4 eurá.

Fyzické aj právnické osoby môžu vykonať ohlásenie živnosti, oznámenie 
o pozastavení prevádzkovania živnosti, oznámenie o zmene obdobia 
pozastavenia prevádzkovania živnosti, oznámenie o ukončení podnikania 
prostredníctvom zamestnancov JKM priamo do elektronického systému JKM 
(bez predchádzajúceho vyplnenia príslušných formulárov).

4. Predkladanie návrhov na zápis do obchodného registra.
Ide o najzávažnejšiu zmenu, ktorá výrazným spôsobom pozitívne 

ovplyvní podnikateľské prostredie. Právnické osoby majú možnosť 
prostredníctvom JKM požiadať o vykonanie prvozápisu do obchodného 
registra. Úlohou JKM je:

- pripraviť návrh na zápis do obchodného registra, vytlačiť formulár a 
osvedčiť na jeho poslednej strane pravosť podpisu navrhovateľa

- vybrať súdny poplatok za návrh, správny poplatok za overenie podpisu a 
za skenovanie príloh k návrhu 

- odoslať návrh so všetkými prílohami príslušnému registrovému súdu
5. Nová úprava vydávania výpisov zo živnostenského registra
Výpis z verejnej časti registra obsahuje zapísané údaje platné v deň jeho 

vydania. Osobe, ktorej sa údaje týkajú, možno vydať na požiadanie výpis v 
rozsahu údajov zapísaných vo verejnej i neverejnej časti registra platných v 
deň jeho vydania.

Výpisy zo živnostenského registra sa vydávajú na ktoromkoľvek 
obvodnom úrade (JKM).

6. Zákaz vyžadovania originálov listín alebo ich úradne overených 
kópií alebo úradných prekladov cudzojazyčných listín.

Predloženie originálu dokladu, jeho úradne osvedčenej kópie alebo úradne 
osvedčeného prekladu sa vyžaduje, iba ak tak ustanovuje osobitný predpis.

7. Rozšírenie úloh JKM na činnosti, ktoré nie sú živnosťou
Obvodný úrad plní úlohy JKM podľa tohto zákona pre činnosti, ktoré 

sú podnikaním na základe iného ako živnostenského oprávnenia, ak tak 
ustanovujú osobitné predpisy. Miestne príslušným úradom je obvodný 
úrad v sídle kraja.

Rozšírenie úloh JKM sa týka výlučne činností, ktoré sú upravené v 
samostatných článkoch zákona o službách na vnútornom trhu, t.j. podľa 
zákona:

- o banskej činnosti
- o daňových poradcoch
- o autorizovaných architektoch a autorizovaných stavebných inžinieroch
- o Komore reštaurátorov a výkone reštaurátorskej činnosti jej členov 
- o Komore geodetov a kartografov
- o civilnom letectve
- o advokácii
- o patentových zástupcoch
- o znalcoch, tlmočníkoch a prekladateľoch
- o mediácii
- o súkromných veterinárnych lekároch a Komore veterinárnych lekárov
- o energetike
- o tepelnej energetike
- o správcoch
- o audítoroch
- o geologických prácach
Vo všetkých uvedených zákonoch sú formulácie, že žiadosť o oprávnenie 

možno podať aj prostredníctvom jednotného kontaktného miesta v sídle kraja.
Na internetovej stránke Ministerstva vnútra SR www.zrsr.sk sú 

prístupné všetky aktuálne a dôležité informácie pre záujemcov o 
podnikanie, ale aj pre podnikateľov. Zverejnené sú materiály:

• úplné znenie živnostenského zákona
• zákonné lehoty konania
• vzory tlačív pre fyzické a právnické osoby
• správne poplatky
• obsahové náplne remeselných živností
• zoznam odporúčaných označení voľných živností
• informácie o jednotných kontaktných miestach v SR
• informácie o cezhraničnom poskytovaní služieb

Obvodný úrad Žiar nad Hronom
odbor živnostenského podnikania

Oznam
Štatistický úrad Slovenskej republiky oznamuje 

občanom mesta, že v termíne do 15. 1. 2011 vykoná v 
našom meste poľnohospodárske štruktuálne zisťovanie 
u registrovaných subjektov s poľnohospodárskou 
činnosťou a neregistrovaných farmárov v domácnostiach. 
Zber údajov sa uskutoční osobnou návštevou sčítacích 
komisárov v domácnostiach, ktorí sú povinní pri vstupe 
do domácnosti alebo na farmu preukázať sa osobným 
poverením.



Ivan Gazdík ako prvý Slovák 
preplával kanál 

La Manche a Gibraltársky 
prieliv

Diaľkový plavec Ivan Gazdík z 
Brehov v septembri úspešne preplával 
Gibraltársky prieliv. Podarilo sa mu to za 
6 hodín a 43 minút. Hoci prieliv má 14,5 
km, v silnom morskom prúde a vysokých 
vlnách dosiahol africký breh až po 
preplávaní 28,7 km. Viac sa o náročnom 
pokuse dočítate v nasledujúcich riadkoch. 

Ivan vlani ako tretí Slovák úspešne 
preplával kanál La Manche a hneď si plánoval 
ďalší náročný cieľ - zdolať Gibraltársky prieliv.  
Spoločne s ďalším členom klubu Ľadové 

medvede Bratislava Ladislavom Pečenkom cestovali do Španielska 
prvýkrát v júni. Po desiatich dňoch márneho čakania na priaznivé počasie 
sa museli vrátiť domov. Ivan pokračoval v tréningu, aby si udržal formu a 
vybavoval nový termín. 

Dvojica „ľadových medveďov“ cestovala do Španielska opäť v 
septembri. Na svoj pokus mali šesť dní. Hoci počasie opäť nevyzeralo 
najlepšie a prvé štyri dni pre nepriaznivé podmienky plávať nemohli, 
na piaty deň  povolenie dostali. 24. septembra vplávali do vôd 
Stredozemného mora. „Pláva sa z mesta Tarifa, ktoré je najjužnejším 
mestom v Španielsku a presvedčili sme sa, že ho oprávnene nazývajú 
aj mestom vetrov,“ – spomína Ivan.  Každý z dvojice dostal navigačnú 
loď a svoj sprievodný čln s tým, že plavci museli byť od seba vzdialení 
maximálne 100 až 200 metrov, kvôli frekventovanej preprave trajektov a 
obchodných lodí, ktorých tu denne preplávajú stovky. Hoci Gibraltárska 
úžina má v najužšej časti 14,5 km, silné prúdy „potiahli“ plavcov dvakrát 
toľko - 28,7 km. V 21 stupňovej vode, hlbokej miestami až jeden kilometer, 
plával Ivan rýchlosťou cca 4 km za hodinu, občas však musel na pokyn 
spomaliť, aby sa príliš nevzďaľoval od Laca Pečenku. Aj keď na psychike 
mu spomaľovanie nepridalo, vytrvalo plával za svojím cieľom. Spoločnosť 
mu robili delfíny, ktoré síce nevidel, ale zreteľne ich počul. Našťastie, 
žraloky a kosatky, na ktoré ho španielski sprievodcovia upozorňovali, 
nestretol. 

„Po troch hodinách plávania, keď sme boli asi v polovici trasy medzi 
Španielskom a Afrikou, zdvihol sa silný vietor a plával som až do cieľa 
oproti metrovým vlnám. Chvíľami som mal pocit, že africký breh ani 
nedosiahnem. Posledná fáza plavby bola pre mňa náročná, napil som sa 
viackrát slanej vody, dokonca som aj zvracal. Záver bol veľmi ťažký nielen 
fyzicky, ale aj psychicky“ - rekapituluje diaľkoplavec. 

Hovorí sa - koniec dobrý, všetko dobré. Ivanovi sa podarilo doplávať 
do cieľa západne od mesta Ceuta na Bermeja Pt. za 6 hodín a 43 minút. 
Keďže je prvým Slovákom, ktorý zdolal kanál La Manche aj Gibraltársku 
úžinu, môže porovnávať oba úspešné pokusy. „Španieli tvrdia, že je to 
niečo podobne náročné ako La Manche a ja to môžem potvrdiť. Aj keď to 
bola kratšia trasa, bola oveľa náročnejšia. Treba mať veľa natrénované, 
výdrž, otužilosť a rýchlosť minimálne 3 km za hodinu. Som veľmi rád, 
že sa mi aj túto moju druhú métu podarilo dosiahnuť. Pokusy zdolať 
Gibraltársky prieliv trvajú od roku 1928, ja som 290. plavec v celkovom 
poradí, ktorému sa to podarilo v plavkách, pretože ešte je aj kategória 
plávania v neopréne.“ 

V týchto dňoch začína Ivanovi sezóna zimného plávania, cez víkendy 
bude plávať v ľadovej vode na rôznych miestach Slovenska. Má však pred 
sebou aj ďalší veľký cieľ, v auguste 2011 sa chce zúčastniť medzinárodného 
maratónu na Zürišskom jazere. Trasa meria 26,4 km. “Chcem si vyskúšať aj 
tento medzinárodný maratón, spoznám nových ľudí, získam nové kontakty a 
novú skúsenosť. Ak dobre zaplávam, zas sa posuniem ďalej. Prihlášku som 
už poslal, verím, že ma vyberú“ - teší sa Ivan. 

Aby mohol svoje smelé plány zrealizovať, potrebuje aj podporu 
sponzorov. Pri pokuse zdolať Gibraltársky prieliv mu pomohli: OZ Ľadové 
medvede Bratislava, Hotel Sitno Vyhne, Jozef Barniak - SC Zamkon, Ing. 
Kovačič - KOVACO, Obec Brehy, Svätoslav Budinský - ELMONT,  Peter 
Snopko - AB TEAM Žiar nad Hronom, Viliam Holý - ELBA a ďalší, ktorí ho 
podporili  dvomi percentami z daní prostredníctvom OZ ĽM Bratislava. „Zvlášť 
chcem poďakovať mojej rodine a priateľom. Dôležitá je aj morálna podpora, 
za ktorú ďakujem mnohým ľuďom“ – dodáva Ivan na záver nášho rozhovoru.

Text: Vanda Prandorfyová, foto: archív I. G.
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Rozlúčka s futbalovou jeseňou 5:0
31.októbra 2010 sa skončila jesenná časť majstrovských futbalových 

zápasov ročníka 2010-2011 vo všetkých vekových kategóriách, v ktorých 
súťažia družstvá nášho MFK Nová Baňa.
Družstvo dospelých  na domácom ihrisku sa rozlúčilo so svojimi priazniv-
cami vysokým víťazstvom nad družstvom CSM Tisovec 5:0 po polčase 1:0. 
Naši chlapci nastúpili v zostave: Poliačik, Lenard, Laco, Mojík, Rudzan, Bu-
dinský, Hudec, Minka, Valkovič, Vozár Š., Mikuška. Do zápasu sa zapojili aj 
náhradníci  z lavičky Blaho,Vozár P. a po dlhej dobe spôsobené zranením 
mohol na časť zápasu nastúpiť aj Andy Úškrt.
Družstvo dospelých bude zimovať na 10.mieste v tabuľke III. ligy. V jesennej 
časti získalo do konečnej tabuľky  19 bodov zo šiestich vyhraných zápasov 
a jedenej remízy. Čo sa týka všeobecne umiestnenia, fanúšikovia a členovia 
výboru očakávali umiestnenie na vyšších priečkach. Treba si však uvedo-
miť, že káder družstva v poslednom období sa značne oslabil odchodom 
skúsených hráčov ako Pecho, Guláš, Benkó, pred nimi ešte Švec, Krivo-
čenko a pod. 

Budeme len veriť, že po zimnej príprave sa naše postavenie v tabuľke 
po odohraní zápasov jarnej časti zlepší.
Posledným majstrovským futbalovým zápasom sa život v klube nezastavil. 
Tréningový proces naďalej pokračuje, aj keď nie v najvyhovujúcejších pod-
mienkach. Tréningové ihrisko je stále premočené a značne zničené nakoľko 
je zaťažené veľkým počtom tréningových jednotiek.

Túto plochu využíva 2-3 krát týždenne sedem futbalových družstiev klu-
bu. Hlavná plocha sa nevyužíva s cieľom zregenerovania trávnatej plochy, 
ktorá je po tréningoch a zápasoch toľkých družstiev v pomerne zlom stave. 
Využívanie sociálnych priestorov funguje a bude fungovať počas celej zim-
nej prestávky v obmedzenom režime v dôsledku šetrenia elektrickej ener-
gie, čo bude aj za daného stavu problematické, nakoľko zastaraný vykuro-
vací systém hospodárskej budovy a jej teploizolačné schopnosti sú veľmi, 
zastarané. Úplne ju odstaviť od temperovania by bolo veľmi riskantné. 

21. novembra muži odohrali ešte posledný prípravný zápas s družstvom 
Žiar nad Hronom – Ladomerská Vieska, ktorý sa hral na umelej trávnatej 
ploche v Žiari nad Hronom. Zápas sa skončil remízou 2:2. V našom družstve 
nastúpilo aj niekoľko našich dorastencov, ako aj hráčov z okolitých dedín, 
ktorí možno posilnia naše družstvo v jarnom období. V príprave pokračuje 
aj družstvo dievčat, ktoré 17.novembra vycestovalo na prípravný zápas do 
Banskej Štiavnice.

-p.č.-

Družstvo dievčat pred odchodom na prípravný zápas

Modré z neba na Hrabinách
Už to tak býva, že nás ľudí šokujú smutné príbehy a vždy potešia 

tie, ktoré majú pozitívny nábeh. Hlboko nás zasiahla tragédia v rodine 
Faglicových - v rodine našej klientky Evky, ktorá stratila najdrahšiu bytosť 

– milovaného otecka. Účasť v 
Modrom z neba bol ten pozitívny 
nábeh pre Evku do ďalších dní. 
Jej celoživotným snom bolo 
stretnutie so spevákom Petrom 
Nagyom. Tento sen jej vysnívali 
kamaráti zo záchrannej služby 
v Banskej Bystrici. Vilo nás 
prekvapil so svojím štábom 16. 
11. 2010 a následne 23. 11. 2010 
sa naši klienti spolu zúčastnili 
natáčania samotnej relácie v 
Bratislave.

Mária Šabová a Terézia 
Búryová, vychovávateľky
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ÚSPEŠNÝ  VOLEJBAL
Dobré meno 

novobanskému volejbalu 
urobili mix - volejbalisti 
VO mužov a žien ŠK Pollo 
Nová Baňa. Na 4. ročníku 
volejbalového turnaja o 
Pohár primátora mesta 
Tlmače obsadili 30. 10. 
2010 krásne 1. miesto.

V o l e j b a l o v é h o 
turnaja sa zúčastnilo 
10 družstiev: Žitavany, 
Statik 3 Tlmače, Mix team 
Levice 2, Kremnica, Starý 
Tekov, Fifty five Levice, Kalná nad 
Hronom, Statik 2 Tlmače, Statik1 
Tlmače a Nová Baňa.

Družstvo z Novej Bane 
reprezentovali: Stanislava 
Mlynáriková Helena Gumanová, 

Stolný tenis – výsledky
3.liga muži
N. Baňa A – Komárno/Šahy 14:4, body Lamper 4,5, Harmady 3,5, Hlaváč 
3,5, Kršiak 2,5
N. Baňa A – Čab 10:8, body Lamper 2,5, Harmady 2,5, Hlaváč 1,5, Zigo 3,5
N. Baňa A –Bánov B 18:0, body Lamper 4,5, Harmady 4,5, Hlaváč 4,5, Zigo 
4,5
N. Baňa A – Nitra D 14:4 body Lamper 4,5, Harmady 4,5, Hlaváč 4, Kršiak 1
N. Baňa A – Vlčany 11:7 body Lamper3,5, Harmady 2,5, Hlaváč 3, Zigo 2
4.liga muži
N. Baňa B – Rybník A  2:16 body Kršiak 2
N. Baňa B – Volkovce B 6:12 body Kršiak 1,5, Pastier 2,5, Forgáč 1, Ma. 
Kršiaková 1
N. Baňa B – Levice C 9:9, body Kršiak 2,5, Pastier 3,5, Ditte 2,5
N. Baňa B – Rybník B 16:2 body Kršiak 3,5, Pastier 4,5, Ditte 4, Forgáč 4
N. Baňa B – Č.Klačany B 2:6, body Kršiak 3, Pastier 4, Ditte 3,5, Ma. Krši-
aková 1,5
5.liga muži
N. Baňa C – T. Lužany 15:3,body Antal 4, Kršiak 4,5, Forgáč 4,5, Laurov 2
N. Baňa C – Komárno/Šahy E  7:11, body Kršiak 2 Forgáč 1, Laurov 2, 
Boháč 2
N. Baňa C – Hronovce B 6:12, body Kršiak 4 Forgáč 1, Ma. Kršiaková 1
N. Baňa C – N.Dedina 13:5, body Kršiak 4,5 Forgáč 4,5, Laurov 2,5, Boháč 
2,5
N. Baňa C – I.Sokolec 11:7, body Kršiak 3,5 Forgáč 3,5, Laurov 2, Boháč 2
6.liga muži
N. Baňa D – Demandice 7:11,body Ma. Kršiaková 4. Vatrtová 3
N. Baňa D – T.Lužany B 6:12,body Vatrtová 3,5, Papánek 1,5, Mališová 1
N. Baňa D – Rybník D 10:8, body Vatrtová 3,5, Mišík 3,5 Papánek 2 Mali-
šová 1
N. Baňa D – M.Ludany B 11:7, body Vatrtová 3,5, Ma. Kršiaková 3,5, Mišík 
3, Papánek1 
N. Baňa D – H.Trsťany D 12:6, body Vatrtová 2, Mišík 3, Papánek 1,Mali-
šová 1,5x w.o
2.dorast
N. Baňa - T. Teplá  dievčatá 9:1,body Kršiak 3,5,Forgáč 3,Vatrtová 1,5
N. Baňa – T. Teplá chlapci 5:5, body Kršiak 3,5, Forgáč 1,5
N. Baňa – Čáb B 10:0, body Kršiak 3, Forgáč 3,5, Vatrtová 3

1.staršie žiačky 
N. Baňa – Topoľčany A 2:3,body Ma. Kršiaková1, Kúšiková 1
N. Baňa – Topoľčany B 4:1, body Ma. Kršiaková2, Kúšiková 1, Mališová 1

Slovak Cadet open
Za účasti 150 tich  hráčov a hráčok z dvadsaťjeden štátov sa konali 

medzinárodné majstrovstvá Slovenska cadetov. Už tradične sa ich zúčast-
nila celá európska špička. V súťaži družstiev u chlapcov zvíťazilo družstvo 
z Francúzka, naše „A“ družstvo obsadilo 9-10.miesto, „B“ družstvo 11-19. 
miesto. V súťaži dievčat zvíťazili dievčatá z Izraela. Naše „A“ družstvo, aj 
s našou Martinkou Kršiakovou obsadilo 11-19.miesto. Vo dvojhre chlapcou 
zvíťazil Maďar Szudi. Z našich reprezentantov bol najúspešnejší Turček Vo 
dvojhre dievčat zvíťazila Rumunka Balint. Z našich dievčat bola najúspeš-
nejšia Miriam Kršiaková a Petronela Cerovská, ktoré obsadili 17-32.miesto. 
Naša Martina Kršiaková do hlavnej súťaže nepostúpila, v úteche obsadila 
17-32. miesto. Vo štvorhre chlapcov zvíťazil maďarský pár Szudi- Sabjan. 
Z našich bol najúspešnejší pár Turček- Bučko, ktorý obsadil 17-32.miesto.
Vo štvorhre zvíťazili Rakovac- Bálint z Rumunska. Z našich reprezentantiek 
boli najúspešnejšie Miriam Kršiaková s Petronelou Cerovskou, ktoré obsa-
dili veľmi pekné 5-8. miesto.

Slovenský pohár dorasteniek
Druhý turnaj sa konal vo Svidníku. Zvíťazila Mária Kraželová,/Valali-

ky/,druhá bola Lucia Kokavcová /Nitra/, tretia Eva Jurková /Miňovce/. Naša 
zástupkyňa Martina Kršiaková obsadila 17-24. miesto.
Regionálny turnaj mladšieho žiactva

Druhý turnaj sa konal v Novej Bani. Vo dvojhre chlapcov zvíťazil Jakub 
Pavolka z Nitry, druhý bol jeho spoluhráč Ševec a tretí Mikuš z Topoľčian. 
Martin Papánek obsadil 28-36.miesto. Vo dvojhre dievčat zvíťazila Karolína 
Furková z Nitry, druhá bola Gurínová z Tr. Jastrabia a tretia Sikelová z To-
poľčian. Hanka Mališová obsadila 9-10.miesto, Viktória Kúšiková s polu s 
Jankou Hrončekovou 16-20.miesto.

Regionálny turnaj najmladšieho žiactva
Turnaj sa konal v Topoľčanoch. V súťaži chlapcov zvíťazil domáci Patrik 

Bučko, druhý bol Jozef Horváth z Nových Zámkou , tretí  Ján Svitana z Tr. 
Teplej. Martin Papánek obsadil piate miesto. V súťaži dievčat zvíťazila Alž-
beta Bulíková z Tr. Jastrabia, druhá bola domáca Simona Caránková, tretia 
Natália Grígelová z Nitry. Hanka Mališová obsadila pate miesto.

Jozef Antal, tréner mládeže

Juraj Šurka, Jozef Horniak, Robo 
Muller, Miroslav Herczeg, Peter 
Foťko a Jozef Foťko.

Získaný pohár sme vystavili v 
Informačnom centre nášho mesta.

Text: J. Foťko, foto: S. F.

Otvorenie počítačovej 
miestnosti

Domov sociálnych služieb Hrabiny v Novej Bani má od 16. 11. 2010 
novú, rozšírenú počítačovú učebňu. Spojením pôvodného počítačového 
klubu a pracovne vznikla veľká, bezbariérová miestnosť, v ktorej je umiest-
nených 8 kompletných počítačových zostáv. Vďaka nim budú klienti rozvíjať 
svoje počítačové zručnosti a prekonávať komunikačnú bariéru. Bol to prá-
ve Slovak Telekom, ktorý sa rozhodol počítačové zostavy darovať Domovu 
sociálnych služieb Hrabiny. Firma už niekoľko rokov podporuje integráciu 
ľudí so zdravotným alebo sociálnym znevýhodnením do spoločnosti pro-
stredníctvom využitia info-komunikačných technológií. „Ako líder v oblasti 
telekomunikácií chceme lámať komunikačné bariéry a otvárať svet infor-
mácií pre všetkých. Deťom z Hrabín zdravotný stav sťažuje komunikáciu 
i zapájanie sa do života. Preto sme sa rozhodli zriadiť novú počítačovú 
miestnosť priamo v ich prostredí, ktorá im uľahčí komunikáciu so známymi, 
ponúkne im možnosť vzdelávať sa, či rozvinie ich osobný talent,“hovorí šéf 
korporátnej komunikácie Slovak Telekom Ján Kondáš. Počítače pomáhajú 
zdravotne znevýhodneným deťom rozvíjať ich individuálny talent, motori-
ku, predstavivosť a zároveň im dodávajú odvahu a ponúkajú priestor na 
nadviazanie nových priateľských i pracovných kontaktov.“ Vďaka novej, roz-
šírenej počítačovej miestnosti môžu naši klienti cestovať po celom svete, 
spoznávať krásy prírody, byť na koncerte svojich obľúbených hudobných 
skupín, komunikovať s priateľmi žijúcimi na opačnom konci republiky, dis-
kutovať, vzdelávať sa, prežívať pocit užitočnosti a sebarealizácie. Zatiaľ len 
virtuálne, no bez ohľadu na to, či sú na invalidnom vozíku, majú poškodený 
zrak, sluch alebo rečovú chybu... Slovak Telekom ukázal, kadiaľ vedie jedna 
z ciest, ako byť súčasťou komunity aj napriek zdravotnému postihnutiu. A 
možno ukázal cestu aj pre iných. Domov sociálnych služieb Hrabiny vy-
slal signál, že kvalitné sociálne služby možno robiť rôznymi spôsobmi, vždy 
však treba mať na pamäti potreby a očakávania svojich klientov,“ hovorí 
riaditeľka DSS Hrabiny Andrea Jančeková. Učebňa bola celkom netradične 
pokrstená dvomi živými myškami ako znak spájania sa virtuálneho sveta 
s tým ozajstným. Samozrejme, že pri takejto udalosti nesmela chýbať ani 
veľká torta. Veríme, že toto nie je posledný netradičný spôsob rozširovania 
poskytovaných sociálnych služieb v DSS Hrabiny.

Mgr. Andrea Jančeková
Riaditeľka DSS Hrabiny Nová Baňa
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Pohotovostná stomatologická LSPP je zabezpečovaná v čase od 
8.00 hod. do 13.00 hod. v dňoch pracovného pokoja a vo sviatky 
v jednotlivých zubných ambulanciách v okrese Žarnovica. 

Pohotovostné lekárenské služby sú vykonávané striedavo 
v týždňových intervaloch v lekárňach v Žarnovici a v Novej Bani 
podľa rozpisu nasledovne:  Nedeľa a sviatok   9.00  -  12.00 hod.

Rozpis služieb v mesiaci december a január 2011 

INFORMÁCIE O POHOTOVOSTNEJ STOMATOLOGICKEJ LSPP 
NÁJDETE AJ NA INTERNETOVEJ STRÁNKE MESTA NOVÁ BAŇA.

DECEMBER 2010

12. 12. 2010  49. týždeň    lekáreň   VITAE, Nová Baňa
                                                      tel. č.: 045/68 56 281 
19. 12. 2010  50. týždeň    lekáreň   ALTHEA, Žarnovica
                                                      tel. č.: 045/68 55 231 
24. 12. 2010  Štedrý deň   lekáreň   HORNÁ, Nová Baňa M
                                                      tel. č.: 045/68 50 211
25. 12. 2010  1. Sv. vianočný  lekáreň   VALERIANA, Žarnovica
                                                     tel. č.: 045/68 12 120

26. 12. 2010  2. Sv. vianočný  lekáraň   ALTHEA, Žarnovica
                                                      tel. č.: 045/68 55 231 
1. - 2. 1. 2011  52. týždeň    lekáreň   HORNÁ, Nová Baňa S
                                                      tel. č.: 045/68 55 231
6. - 9. 1. 2011  1. týždeň    lekáreň   VALERIANA, Žarnovica
                                                     tel. č.: 045/68 12 120

Pohotovostné  lekárenské  
služby v okrese Žarnovica

11. - 12. decembra 2010: MUDr. Šmondrková, zdravotné stredisko, 
Bystrická 256, Žarnovica, tel. č.: 045/68 12 448
18. – 19. decembra 2010:MUDr. Holá, H-DENT s. r. o., Robotnícka 
ul., Nová Baňa, tel. č.: 045/68 50 492
24. decembra 2010: MUDr. Šmondrk, zdravotné stredisko, Bystrická 
481, Žarnovica, tel. č.: 045/68 12 267
25. decembra 2010: MUDr. Snopek, S-NOBADENT, s. r. o., Námestie 
slobody 9., Nová Baňa, tel. č.: 045/68 55 421
26. decembra 2010: MUDr. Brodzianska, zubná ambulancia, Hodruša 
Hámre 300, tel. č.: 045/68 44 596
1. - 2. januára 2011: MUDr. Šušková, SALVUSDENT s.r.o., Štúrova 
ul., Nová Baňa, tel. č.: 045/68 56 083
6. januára 2011: MUDr. Kopernická, AL-KOPdent s.r.o., Kollárova ul., 
Nová Baňa, tel. č.: 045/68 50 322
8. - 9. januára 2011: MUDr. Prutkayová, zdravotné stredisko, 
Bystrická 52, Žarnovica, tel. č.: 045/68 13 046

Kino Vatra, Nová Baňa oznamuje, 
že v mesiacoch Dacember 2010 a 
Január 2011 z technických príčin 
nepremieta!

INZERCIA
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V  MESIACI  DECEMBER  BLAHOŽELÁME:
SPOLOČENSKÁ KRONIKA

60 rokov
Lukáč Kováčik
Jozef Budinský
Mária Polcová

Jozefína Palajová
65 rokov

Michal Boroš
Jozef Kotora

Ľudmila Kráľová
70 rokov
Ábel Palaj

Juliana Hrevušová
Anna Kozáriková

Eva Suchá
75 rokov

Gejza Gajdoš
Štefánia Panušková

Magdaléna Beňovská
Antónia Wolfová

76 rokov
Margita Vranová

77 rokov
Ján Budinský

Mária Štrbíková
Štefánia Búryová

78 rokov
Helena Vallová

Anton Kráľ
Etela Ferjenčíková

Karol Polc
79 rokov

Ing. Milan Žiška
80 rokov

Jolana Šályová
Anna Müllerová

Jaroslava Grgulová
81 rokov

Mária Bicková
82 rokov

Alexander Grgula
Mária Müllerová

83 rokov
Emil Tencer
84 rokov

Božena Búryová
Zita Kopernická

86 rokov
Tomáš Ďurček
Anna Mihálová

87 rokov
Božena Ducová

89 rokov
Helena Sviteková

90 rokov
Anna Suchá

Gizela Ždánska
91 rokov
Ábel Vallo
92 rokov

Štefánia Vršanská
94 rokov

Alžbeta Holotová

                      POVEDALI  SI  ÁNO

OPUSTILI  NÁS

NARODILI  SA

Lýdia Štrbová, 77 rokov
Juliana Bratková, 79 rokov
Ing. Anton Šurka, 77 rokov

Jozef Fáber, 49 rokov
Vladimír Polc, 46 rokov

Ing. Jozef Laco, 81 rokov

Barbora Gajdošová
Nikola Štrbová

Alex Voštiar
Hana Kotorová
Vivien Mokrá

Soňa Farbáková

Pavel Budinský - Veronika Húsková
Roman Klučiar - Daniela Jančichová

Tomáš Šipikal - Lucia Štefanková
Peter Fortuník - Katarína Ďurčeková

UPOZORNENIE PRE ČITATEĽOV
Ak si neprajete byť uverejňovaní v tejto rubrike, infor-
mujte nás o tom telefonicky (045/ 68 56 486), mailom 

(info@novabana.sk), 
prípadne osobne v redakcii Novobanských novín.

 

-red-
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Päť otázok Jánovi Šálymu, trénerovi ŠKK Nová Baňa
Tento rok ste počet získaných medailí zdvojnásobili. Ako je možné 

získať ich až 22?
- Celkovo Novobančania štartovali v 32 individuálnych a 22 tímových 

kategóriách. Najúspešnejšou členkou výpravy po Romanovi Volákovi bola 
Monika Valachovičová. Na majstrovstvách sveta (MS) 
je možné štartovať v kategóriách kata, kobudo, kumite 
shobu sanbon, kumite shobu ippon, point karate, v 
individuálnych kategóriách, v tímoch a to duách, triách 
a mixoch. V prípade, že je športovec na rozhraní 
výškovej kategórie napr. 150 cm, môže súťažiť v 
kategórii – 150 cm aj + 150 cm, čo bolo aj v našom 
prípade a umožňujú to aj pravidlá.

Keďže pretekári z Novej Bane sú v širšom výbere 
reprezentácie SR, pripravujú sa na MS dlhodobo, 
zúčastňujú sa najmä medzinárodných pretekov a 
svoju prípravu stupňujú pred šampionátom. Keď sa to 
správne načasuje, potom sa dostaví aj dobrý výsledok. 
Naši dvaja Novobančania sa prvýkrát zúčastnili MS 
v roku 2003, zatiaľ čo v tomto roku sa majstrovstiev 
zúčastnilo až 9 pretekárov z Novej Bane, čo nám umožnilo štart vo viacerých 
kategóriách a podieľať sa väčšou mierou na tvorbe družstiev.

Nie je to náročné štartovať v toľkých kategóriách, zvládajú to naši 
karatisti? 

- Áno, je nesmierne náročné štartovať vo viacerých kategóriách. Súťaž 
je rozdelená do viacerých dní, v stredu, štvrtok, piatok a v sobotu prebiehajú 
eliminácie v jednotlivých kategóriách a v nedeľu sú všetky finále. Súťaže 
v jednotlivé dni začínajú o 9.30 a nezriedka nám niektoré naše kategórie 
prebiehali o 22.00 hodine. Kategórie sú pevne dané, v ktorom dni budú 
prebiehať, a tak sa často stane, že súťažiaci 2 dni nemá žiadnu kategóriu 
a potom ich má nahustené v dvoch zvyšných dňoch, takže si to vyžaduje 
množstvo fyzických aj psychických síl. Pri veľkom počte pretekárov aj napriek 
veľkému počtu zápasísk sa to asi inak nedá zorganizovať. Pokiaľ ide o našich 
Novobančanov, tí starší sú už na to zvyknutí a tí mladší si zvykajú. Podobne je 
to aj na zahraničných súťažiach, len s tým rozdielom, že tu je súťaž maximálne 
dvojdňová. Už sa nám stalo, že sme z haly odchádzali medzi poslednými až 
o dvanástej hodine v noci. 

Ako vás vnímajú ostatní súperi a rozhodcovia, keďže už vás podľa 
výsledkov z minulých rokov poznajú? 

- Vnímajú nás rozdielne. Súperi sú oveľa opatrnejší a keďže zväčša 
vedia o našich kvalitách, dávajú si na nás pozor, nepodceňujú nás, sledujú 
naše predchádzajúce zápasy a sú na nás pripravení. Rozhodcovia našich 
pretekárov uznávajú a vysoko hodnotia. Keďže panel je zložený z rozhodcov 
z rôznych štátov, ich hodnotenie je objektívne. S rozhodcami, ale aj coachmi 
niektorých krajín sa už na šampionáte stretávam 3. - 4. krát a máme už 

priateľské vzťahy. Veľmi nás uznávajú domáci Taliani a pochvaľujú úroveň 
našich karatistov. O uznaní svedčí aj fakt, že Novobančania dostávajú 
pozvania na rôzne medzinárodné turnaje priamo na šampionáte napr. do 
Izraela, Brazílie, Írska, Kanady. Je jasné, že z ekonomických dôvodov sa 

môžeme zúčastniť len vybraných súťaží, ale pevne 
verím, že v budúcnosti budeme môcť umožniť štart 
našim karatistom aj v niektorej z týchto pre nás 
exotických krajín.

Čo, resp. kto ťa ako trénera príjemne prekvapil 
na majstrovstvách, čo ťa naopak sklamalo? 

Keďže som sa zúčastnil MS ako reprezentačný 
coach už po štvrtýkrát, nikto z mojich Novobančanov ma 
nesklamal, odstránili sme niektoré chybičky z minulosti, 
zhodnotili mnohé skúsenosti. Pomohol nám aj náš 
vysoký medzinárodný kredit a športová diplomacia. To 
však neznamená, že nie je čo zlepšovať. V niektorých 
kategóriách nám účasť vo finále ušla o vlások. Musíme 
zapracovať na zdravom sebavedomí pretekárov, ktorí 
prechádzajú do vyšších kategórií a v oblasti kondície a 

zdokonaľovania jednotlivých techník. Veľmi ma potešili najmladší naši pretekári 
Emka Kasanová, Baška Vandlíková, Danko Pohronský a Riško Frölich. Veľmi 
som spokojný aj s premiérovým štartom Veroniky Melekovej. Ale najviac ma 
potešil výkon Moniky Valachovičovej, ktorá premenila štart v 6 kategóriách na 
6 titulov majster sveta. Výsledok Frederiky Hrnčiarovej, Viktórie Šályovej a 
Simony Klongovej ako skúsených pretekárok som očakával. Sklamaní nebolo 
veľa. Za zmienku stojí len fakt, že talianski organizátori nie vždy zvládajú 
100% situáciu a aj zdanlivo jednoduché veci riešia neskutočne komplikovane. 
Bývali sme 25 km od športového komplexu, čo nám tiež odoberalo množstvo 
síl a času, a s humorom sme skonštatovali, že ani to nepomohlo našim 
súperom k víťazstvám. Patrili sme k najúspešnejším krajinám na MS 2010.

Účasť na súťažiach v zahraničí vyžaduje aj podporu sponzorov...
- Otázka financovania športu je najmä v dnešnej dobe zložitá. Pre 

niekoho sa 1000 eur môže zdať veľa pre iného zas málo. Lenže treba dodať, 
že tých 1000 eur, ktoré dnes investujeme do športu, sa nám mnohonásobne 
v budúcnosti vráti v podobe zdravej a spoločensky prospešnej generácie. 
Vracajú sa nám aj okamžite, najmä vtedy, keď náš športovec stojí na stupni 
víťazov a zo spodu na neho hľadia Francúz, Nemec, Rus či Angličan. Lepšiu 
reklamu si už ani nemôžeme želať. Najvýraznejšou mierou nás podporuje 
mesto. Našimi najväčšími sponzormi sú Knauf Insulation, s.r.o. Nová Baňa, 
Projekt Ateliér Milan Šmikniar, SES, a.s. Tlmače a ďalší. Pomáhajú nám aj 
príspevky prostredníctvom 2% z daní z príjmu a v neposlednom rade pomoc 
rodičov. Sme všetkým za pomoc nesmierne vďační a urobíme v budúcnosti 
maximum, aby sme ich dôveru nesklamali.  

Text a foto: -vap-

Novobanskí karatisti dosiahli mimoriadny úspech
Novobanskí karatisti sa zúčastnili na Majstrovstvách sveta WTKA 

v talianskej Marina di Carrara, kde až 22 krát 
stáli na najvyššom stupni víťazov. Okrem toho 
priniesla deväťčlenná skupina Novobančanov aj 14 
strieborných a 9 bronzových medailí. Novobančania 
ukázali opäť svoje kvality. Členovia klubu tvorili 
najpočetnejšiu časť slovenskej reprezentácie. 
Celkovo sa MS zúčastnilo 5200 súťažiacich zo 72 
krajín. Slovensko reprezentovalo 45 športovcov. 
Novobančania celkovo štartovali v 32 individuálnych 
a 22 tímových kategóriách, pričom sa výraznou 
mierou podieľali na celkovom úspechu slovenskej 
reprezentácie. Mimoriadny úspech naši karatisti 
oslávili spoločne na slávnostnom stretnutí, kde 
pozvali svojich rodičov, pedagógov a riaditeľov škôl, 
ako aj zástupcov miest a obcí, ktorí im vytvárajú 
dobré podmienky na športovanie. Pozvaní hostia 
sa s uznaním sklonili pred dosiahnutými úspechmi 
talentovaných športovcov. Podľa slov trénera Jána 
Šályho pod dosiahnutý excelentný výsledok sa 

podpísala systematická a dlhodobá práca v klube, vytrvalosť a obetavosť, 
podpora rodičov, mesta a sponzorov. Novobančania 
tak môžu absolvovať dlhodobú prípravu a množstvo 
sústredení a domácich ako aj zahraničných súťaží. A 
aj vďaka tomu sa radia k tým najlepším v Slovenskej 
federácii karate a bojových umení. “Najúspešnejšou 
pretekárkou celej výpravy po Romanovi 
Volákovi bola členka ŠKK Nová Baňa Monika 
Valachovičová, ktorá štart vo všetkých svojich 6 
kategóriách premenila na zlatý kov. Výrazne potešili 
aj ostatní, ktorí tak v individuálnych ako aj tímových 
kategóriách získali: Emka Kasanová – 3 x zlato, 2 x 
striebro, 1 x bronz, Danko Pohronský – 4 x zlato, 2 
x striebro, 1 x bronz, Riško Frölich – 3 x zlato, 3 x 
striebro, 2 x bronz, Baška Vandlíková – 4 x zlato, 3 
x striebro, 1 x bronz, Veronika Meleková – 3 x zlato, 
4 x striebro, 1 x bronz, Frederika Hrnčiarová – 3 x 
zlato, 2 x striebro, 1 x bronz, Viktória Šályová - 3 x 
zlato, 3 x striebro, 3 x bronz, Simona Klongová – 1 
x zlato, 3 x bronz.


